
 Sak 1 Konstituering

Styrets forslag til dagsorden:

9:00 Digital registrering

09:45 Åpning v/ leder Hilde Boberg Andresen

09:50 Sak 1 Konstituering: Valg av ordstyrere, referenter og redaksjonskomiteer. 
Vedtak av dagsorden og forretningsorden.

10:00 Sak 2: Uttalelser. Innledning v/ politisk nestleder Tina Åsgård (5 min). Antall 
uttalelser og hvilke uttalelser som skal behandles. Debatt og vedtak sak 2 
styrets innstilling a)-c).

10:30 Innledning om den politiske situasjonen v/ SV-leder Audun Lysbakken

10:50 Pause

11:00 Sak 2 Uttalelser. Debatt om den politiske situasjonen og uttalelser

12:30 Pause

12:40 Hilsning fra LO Bergen og omland v/ leder Fauzia Hussain-Wiik

12:45 Sak 3 og 4 Årsberetning og Regnskap. Innledninger v/ leder Hilde Boberg 
Andresen (5 min), gruppeleder for bystyregruppen Mikkel Grüner (5 min), 
kasserer Aslak Owren (5 min) og revisor Lillian Blom (5 min). Debatt og 
godkjenning av regnskap.

13:30 Pause

13:40 Hilsning fra Bergen SU v/ leder Mari Chamberlain

13:45 Sak 5 og 6 Arbeidsplan og Budsjett. Innledninger v/ organisatorisk nestleder 
Ivar Grape Arnesen (5 min) og kasserer Aslak Owren (5 min). Debatt

14:30 Mat- og lesepause

16:00 Vedtak sak 2 uttalelser, sak 5 arbeidsplan og sak 6 budsjett.

17:00 Pause

17:10 Sak 7 Valg. Presentasjon av forslag til nytt styre og revisorer v/ leder av 
valgkomiteen Sara Bell. Presentasjon av styrets forslag til ny valgkomite, 
delegasjon til fylkesårsmøte, nominasjonsmøte og landsmøte v/ Hilde Boberg 
Andresen. Debatt og vedtak.

18:00 Møteslutt. Avslutning av årsmøtet v/ nyvalgt leder
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Styrets forslag til forretningsorden:

a) Digital møteavvikling. 

Årsmøtet avvikles digitalt. Hvordan deltakerne skal registrere seg for 
møtedeltakelse, tegne seg på talerlisten og ta ordet, fremme forslag og votere, 
står beskrevet i eget skriv med praktisk årsmøteinformasjon tilgjengelig på 
https://www.sv.no/bergen/arsmotet-i-bergen-sv/. 

b) Talerett, møterett m.m. Alle som er registrert som medlemmer i Bergen
SV per 31.12.2020 har fulle rettigheter på årsmøtet (tale-, forslags- og 
stemmerett).  

Medlemmer av styret i Bergen SV har ikke stemmerett i behandling av 
regnskap.  

Inviterte gjester har talerett. 

c) Taletid, møteavviklingUnder alle punkt på dagsorden (med unntak av 
ordet til forretningsorden) har alle med talerett rett på to innlegg, ett innlegg på 
inntil 3 min. (1. innlegg) og ett på inntil 2 min. (2. innlegg). Av hensyn til den 
digitale møteavviklingen, blir det ikke åpnet for replikker. Alle som ikke har 
norsk som morsmål, får 1 minutt ekstra taletid. 

Taletid ved ordet til forretningsorden er inntil 1 min. Det er ikke anledning til å ta
ordet mer enn to ganger i samme forretningsordendebatt. 

Taletid ved ordet til debatten om antall uttalelser som skal behandles og hvilke 
er inntil 1 min. Det er ikke anledning til å ta ordet mer enn to ganger i denne 
debatten.  

Ordstyrerne har rett til å fremme forslag til endringer i taletid når det er 
hensiktsmessig for å fremme en møteavvikling i tråd med vedtatt dagsorden. 
Alle forslag om endret taletid krever tilslutning fra et flertall av de 
stemmeberettigede. 

d) ForslagFrist for forslag til vedtektene var 9. januar 2021. Frist for 
innlevering av forslag til uttalelser var 16. januar. Alle forslag på årsmøtet skal 
leveres elektronisk før strek settes i debatten for den aktuelle saken (dvs. 
endringsforslag til uttalelser, arbeidsplan, budsjett og valg). Unntak er forslag til
forretningsorden som kan fremsettes muntlig og gjennom hele møtet. 

For at en ny sak skal behandles på årsmøtet, må minst 2/3 at de 
stemmeberettigede være enig i at den skal behandles. 

e) VoteringerForslag må ha simpelt flertall for å bli vedtatt. I personvalg vil
det ved likt stemmetall bli omvotering og deretter loddtrekking om det 
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fremdeles er likt stemmetall. Ved personvalg skal det være anonym votering 
dersom minst én av de stemmeberettigede ber om det.

Personvalg:

Styrets forslag til ordstyrere:

Edle Daasvand

Torunn Olsnes

Tor Lædre

Anna Sofie Ekeland Valvatne

Styrets forslag til referenter:

Gabriel Steinsbekk

Audun Syltevik

Styrets forslag til redaksjonskomite for uttalelser:

Marthe Hammer (leder)

Jorge Dahl

Eira Vilde Martinsen Garrido

Augusta Moen Opsahl

Salman Chaudhry (SU)

Styrets forslag til redaksjonskomite for arbeidsplan og budsjett:

Ivar Grape Arnesen (leder)

Lisbeth Helen Tønnessen

Emil Øvretvedt (SU)

Styrets forslag til protokollunderskrivere: 

To stk. som velges blant de fremmøtte i møtet
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Sak 2: Behandling av uttalelser 
Styrets innstilling 

Det har kommet inn 21 forslag til uttalelser. For å sikre en forsvarlig behandling av uttalelser 
på digitalt årsmøte, ser styret dessverre behov for å begrense antall uttalelser som blir 
behandlet av årsmøtet. Styret foreslår derfor å sette et tak på antallet uttalelser som blir 
behandlet av årsmøtet, slik SV gjør på sine landsmøter.  

Forslag til vedtak a) : Årsmøtet til Bergen SV behandler 10 forslag til uttalelser. 

Styret har vurdert samtlige innsendte forslag, og foreslår at årsmøtet behandler de uttalelsene 
som er markert med grønt i oversikten under. Prioriteringen er basert på en vurdering av om 
a) forslaget inneholder ny politikk eller utfordrer gjeldende politikk, b) forslaget trenger 
årsmøtets tyngde bak seg, c) om forslaget faller inn under årsmøtet 2020s politiske 
hovedprioriteringer (arbeid og velferd, klima og miljø, feminisme, antirasisme og 
internasjonal solidaritet) og c) om forslaget egner seg best som eget vedtak eller mer 
hensiktsmessig kan inngå i andre partiprosesser, eksempelvis vårens arbeidsprogramprosess 
frem mot SV-landsmøtet.  

Forslag til vedtak b): 

Nr Tittel Forslagsstiller Innstilling

U1 Fred, forsvar og 
nedrustning

Styret Behandles på årsmøtet

U2 Fullfør skillet stat/religion Styret Oversendes styret for videre 
oppfølging

U3 Utenrikspolitikk i 
valgkampen

Styret Oversendes styret for videre 
oppfølging

U4 Verdige og trygge 
arbeidsforhold i 
kollektivtransporten

Styret Behandles på årsmøtet

U5 Redd ulven i Norge! Olsen og 
Andresen 

Oversendes styret for videre 
oppfølging

U6 Tegnspråk, kultur og 
døvemiljøet

Olsen og 
Andresen

Behandles på årsmøtet

U7 Bergen SV krever en 
verdig behandling av folk 
med kjønnsinkongruens

Altipinar, 
Skeivt nettverk

Behandles på årsmøtet
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Forslag til vedtak c): AU får fullmakt til å sørge for språkvas/korrekturing av vedtatte 
uttalelser før offentliggjøring. 

U8 SV som parti for miljø og 
klima

Skauge Oversendes styret for videre 
oppfølging

U9 Det norske forsvaret skal 
kun utøve forsvar

Berbain og 
Amano

Oversendes styret for videre 
oppfølging

U10 Vi treng ei storsatsing på 
kollektiv no

Brattespe Oversendes styret for videre 
oppfølging

U11 Menneskerettighetslov for 
næringslivet

Grinde Oversendes styret for videre 
oppfølging

U12 Elektrifisering av 
sokkelen er et blindspor i 
klimakampen!

Åsgård Behandles på årsmøtet

U13 Bergen må satse på 
solenergi

Garrido Behandles på årsmøtet

U14 Stopp planlagt foreldelse Berbain og 
Amano

Oversendes styret for videre 
oppfølging

U15 Ikke grå, blå, turkis, men 
grønn hydrogen

Hammer og 
Nisancioglu

Behandles på årsmøtet

U16 Bergen trenger en 
badepolitikk

Amano Oversendes styret for videre 
oppfølging

U17 På tide med gratis mensen Garrido og 
Berbain

Behandles på årsmøtet

U18 Ingen flere drittpakker, 
støtt studentene nå!

Høyden SV Behandles på årsmøtet

U19 Det er på tide å regulere 
omsetningen av cannabis

Berbain og 
Amano

Anses ivaretatt av uttalelse vedtatt 
på Bergen SVs årsmøte i 2020.

U20 Hvor ble det av universell 
utforming?

Fransson og 
Revold

Oversendes styret for videre 
oppfølging.

U21 Wizz Air skal ut av 
Norge!

Bell og Revold Behandles på årsmøtet
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U1 – Fred, forsvar og nedrustning

Forslagsstiller: Styret i Bergen SV

Årsmøtet i Bergen SV har drøfta den internasjonale situasjonen Norge befinner seg i.
Vi  opplever  at  verden  fortsatt  er  prega  av  ustabilitet  og  rivalisering  mellom
stormaktene. Konflikter mellom USA, Kina og Russland kan komme til å prege verden
i lang tid framover.  Norges forhold til  USA og Russland er mer anstrengt enn på
lenge. 

Den internasjonale oppmerksomheten mot nordområdene kommer trolig til å øke i åra
som  kommer.  Rivalisering  om  kontroll  over  ressurser  kan  føre  til  konflikter  i
nærområdene våre. 

Dette  krever  nytenking  og  kursendring  i  norsk  sikkerhets-,  forsvars-  og
utenrikspolitikk.  Norge må i  det  internasjonale  rommet  hevde seg som en tydelig
pådriver for nedrustning og avspenning, både internasjonalt og i nærområdene våre.
Dagens NATO-medlemskap gjør dette svært vanskelig. 

Årsmøtet  i  Bergen SV ønsker  sterkt  at  Norge søker  nye allianser  når  det  gjelder
sikkerhets- og utenrikspolitikken. Årsmøtet ser det som sentralt at Norge i åra som
kommer  endrer  kurs  i  forsvarspolitikken  slik  at  vi  kan  få  en  sterkere  nasjonal
suverenitet og sjølstendig tilstede-værelse i nord. Dette betyr at Norges stemme må
hevde seg høyere både diplomatisk og politisk i forhold til nordområdene. Samtidig
som Norge må engasjere seg langt sterkere i i det internasjonale engasjementet for
freds- og nedrustningsarbeid. 

Bergen SV krever derfor at Norge 

• Avslutter medlemskapet i NATO

• Tar initiativ til å etablere en nordisk forsvarsallianse

• Jobber for å normalisere forholdet mellom Norge og Russland 

• Avvikler alle permanente stasjoneringer av utenlandsk militært personell
og materiell på norsk jord

• Reduserer utgiftene til forsvars- og militærapparatet

• Kun tar del i militære operasjoner utenfor Norge når disse har et FN-
mandat og er under FN sin ledelse.  
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U2- Fullfør skillet stat/religion

Forslagsstiller: Styret i Bergen SV

Årsmøtet  i  Bergen SV har  registrert  at  Lov av 25.  april  2020 nr.  31 om tros-  og
livssynssamfunn  trer i  kraft  fra 1.  januar 2021. Denne loven, til  vanlig omtalt  som
trossamfunnsloven,  stiller  en  rekke  krav  til  tallet  på  medlemmer,  registrering  av
medlemskap og andre formalia knytta til retten til å få offentlig tilskudd til drift. 

Endringer  i  lovverket  aktualiserer  flere spørsmål  knytta  til  forholdet  mellom staten
Norge og religiøse samfunn. SV støtter fullt ut alle menneskers krav på reell religions-
og  meningsfrihet.  Religionsfrihet  innebærer  at  ingen  mennesker  skal  utsettes  for
religiøs kontroll og tvang. 

En  sekulær  stat  må legge  forholdene  til  rette  for  et  mangfoldig  og  livssynsåpent
samfunn.  Det  må videre legges til  rette  for  kritisk debatt  om religionen sin  rolle  i
samfunnet og i folk sine liv. 

Ut fra dette ønsker årsmøtet i Bergen SV å oppfordre både SV og alle andre politiske
parti til å arbeide målretta for: 

• At Norge skal være en sekulær stat på alle områder, det vil  si en stat uten
religion og med religionsfrihet for alle. 

• Det offentlige samfunnet i  Norge skal sikre at alle innbyggere har tilgang til
livssynsnøytrale seremonirom. 

• At Grunnloven endres slik at paragrafer som viser til en særskilt religion eller 
livssyn endres eller fjernes.
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U3- Utenrikspolitikk i valgkampen

Forslagsstiller: Styret i Bergen SV

Årsmøtet  i  Bergen  SV  har  drøfta  forberedelsene  til  og  opplegget  for
Stortingsvalgkampen i 2021. Det har i etterkrigstida vært lite fokus på utenrikspolitiske
saker i de norske valgkampene. Grunnen til dette er at en majoritet av de politiske
partiene ikke har ønsket en debatt om Norges sikkerhets- og forsvarspolitikk. Vårt
NATO-medlemskap  har  lagt  ei  klam  hand  over  de  fleste  diskusjoner  om
sikkerhetsspørsmål.

I  USA har  de  siste  fire  åra  under  Trump-regimet  vist  oss  sider  ved  det  politiske
systemet i USA som tidligere ikke kom like godt fram. Da Trump trakk tilbake USA sin
tilslutning til  atomavtalen med Iran skapte dette økt spenning og fare for storkrig i
Midt-Østen.  

Da Trump i 2018 for en gangs skyld ville trekke USAs ulovlige okkupasjonsstyrker ut
av  Syria,  ble  dette  forhindret  av  sterke  motkrefter  internt  i  det  amerikanske
maktapparatet, ikke minst i det demokratiske partiet. Krigene som USA har ført mot
terror siden 2001, har skapt mellom 37 og 48 millioner flyktninger. Dette er en stor
humanitær katastrofe i seg selv og har skapt uhåndterlige strømmer av mennesker på
flukt. Dette har skapt et utålelig press mot landene i Midt-Østen og i Sør-Europa, med
store sosiale problemer og motsetninger mellom borgerne i disse landa. Norge har
deltatt i flere av disse krigene etter 1999 og tjent penger på salg av våpen. Det gjør
Norge medansvarlig og forplikter oss til å motta flere flyktninger.

Perioden under Trump har også vist at Israel har økt sin innflytelse over amerikansk
utenrikspolitikk. Dette øker  presset mot palestinerne. USA har trukket seg ensidig ut
av avtalen med Russland om begrensning av spredning av atomvåpen og motsatt
seg Russlands forslag om en ettårig forlengelse av avtalen i påvente av åpninger for
nye forhandlinger.  Et nytt atomvåpenkappløp er i gang. Trump trakk USA ut av Paris-
avtalen om klima. Det har svekket andre lands forpliktelser til å føre en klimapolitikk i
samsvar med avtalen. Gjennom valgkampene om presidentmakt i 2016 og 2020 har
det vokst fram en irrasjonell og farlig Russlands-fobi i det politiske miljøet og i store
deler av media, med ideologisk smitteeffekt særlig i mange NATO-land. I forholdet til
Kina konkurrerer demokrater og republikanere om å være tøffest i retorikken.  I sum
har dette skapt utbredt tvil om USA, som verdens suverent største militærmakt med
ca 800 baser i til sammen ca 150 land, er en pålitelig avtalepartner i mellomstatlige
forhold. 

De økende interne motsetningene i  det  amerikanske samfunnet  og i  det  politiske
systemet har gjort USA til en stadig mindre pålitelig alliert. Gjennom medlemskapet i
NATO lever Norge i  en stadig større fare for å bli  trukket  inn i  kriger i  strid med
folkeretten  under  dekke  av  være  «humanitære  operasjoner”.  Dette  synliggjør  at
småstater  som Norge  må legge  større  vekt  på  å  føre  en politikk  som er  mindre
avhengig av alliansen med USA eller andre, konkurrerende stormakter. 

Bergen SV ser derfor at det er på tide at debatten om den norske sikkerhets- og
forsvars-politikken  knyttes  opp  mot  valgkampen  fram  mot  Stortingsvalget  2021.
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Utviklinga etter oppløsning av den gamle Østblokken har gått  i  retning av en mer
flerpolar verdensorden med flere maktsentra. Det betyr at også norsk utenriks- og
sikkerhetspolitikk må orientere seg på nytt, noe SV må bidra til. 

Bergen SV krever derfor

• At Norge tar imot en langt større andel av de flyktningene som krigene i
Midt-Østen  har  skapt,  ikke  minst  ut  fra  vår  allierte  USA  sine  ulovlige
krigshandlinger i området.

 

• At  Norge signerer  FN sitt  forbud mot atomvåpen.  SV kan ikke være
medlem av  en  regjering  som nekter  å  forplikte  seg  til  folkeretten  på  dette
området. 

• At det settes ned en forsvarskomité som får i oppgave å komme med en
omtale  av  endringer  i  det  sikkerhetspolitiske  bildet,  samt  Norges  rolle  og
framtidige forsvars-politiske endringer som en følge av dette. SV må kreve at
denne komitéen også har medlemmer som har et annet forsvarspolitisk ståsted
enn det de tradisjonelt NATO-vennlige partiene har hatt. 

• At  SV  i  Stortingsperioden  2021  -  2025  tar  initiativ  til  at  Stortinget
gjennom oppnevn-ingen  av  Nobelkomitéen  sier  fra  seg  retten  til  å  dele  ut
Nobels fredspris. Denne oppgaven bør overføres til en demokratisk oppnevnt
komité i et land som ikke er knyttet til noen militærallianse eller til rivalisering
mellom  stormakter.  Et  alternativ  kan  være  at  utdelingen  av  fredsprisen
overføres til en egen komité i FN, sammensatt av medlemmer som ikke har
fast sete i Sikkerhetsrådet.
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U4- Verdige og trygge arbeidsforhold i kollektivtransporten

Forslagsstiller: Styret i Bergen SV

I korona-året 2020 har folk som jobber i samfunnskritiske yrker fått mye ros og positiv 
oppmerksomhet. Nå er det på tide å gjøre ord til handling, og kreve bedre 
arbeidsvilkår for folk som gjør jobbene som samfunnet er aller mest avhengig av. 
Blant disse er bussjåførene.

Høsten 2020 streiket tusenvis av bussjåfører landet over for en lønn å leve av og 
arbeidsvilkår som er til å leve med. De siste tiårene har kollektivtransporten i de fleste
fylker blitt anbudsutsatt, og konsekvensen er uverdige arbeidsforhold i disse 
samfunnskritiske jobbene. Massiv overvåking av hver enkelt sjåfør gjennom 
arbeidsdagen, arbeidsdager som er styrt i detalj på minuttnivå og manglende pausetid
til å kunne gå på toalettet er bare noen av utfordringene. Økt bruk av delt skift som gir
svært lange arbeidsdager der bare en del av timene er betalt, har blitt hverdagen for 
landets bussjåfører. Slike arbeidstidsordninger gjør det vanskelig for sjåfører å ha et 
vanlig familieliv, og gjør arbeidet svært belastende. I tillegg forsøker 
kollektivselskapene å spare penger på materiell, slik at bussen blir en farligere 
arbeidsplass for sjåførene. 

SV vil ha slutt på uverdige og farlige arbeidsforhold for landets bussjåfører, og støtter 
bussjåførene i deres kamp. Slutt på anbud i kollektivtransporten og 
rekommunalisering av kollektivselskapene er nødvendig for å gi sjåførenes tillitsvalgte
mulighet til å påvirke der beslutningene om arbeidsdagen faktisk blir tatt. 
Samfunnskritiske jobber er faktisk for viktige til å overlate til markedskreftene.        
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U5- Redd ulven i Norge!

Forslagsstillere: Kaja Meek Olsen og Hilde Boberg Andresen

Ulvepolitikken i Norge er en tragedie. Rovviltnemden startet 2021 med å gi ut 

fellingstillatelser av det sterkt truede dyret. I Norge ble det telt om lag 106 ulver totalt i 

2020. Dette inkluderer 56 «helnorske» ulver som bor i de isolerte revirene, kjent som 

ulvesoner. De resterende er svensk-norske og har revir på begge sider av 

svenskegrensen. Av disse er det i utgangspunktet gitt tillatelse til å felle 32 av ulvene 

utenfor sonen, og 27 innenfor sonen. Med den fellingstillatelsen som er gitt og jakten 

som er startet er situasjonen slik at 2/3 av den totale populasjonen skal utslettes. 

Jakten er i gang, og mens den pågår har fellingstillatelsene etter hvert økt til flere dyr 

enn det originalt var gitt tillatelse til å felle. Dette skjedde i flere revirer. Jakten er ikke 

over, og SV frykter at tillatelsen vil øke ytterligere. Denne skytingen av ulven i Norge 

gjør at det allerede truede arten trues for enda mer innavl. Dette er masseslakt av en 

truet art.

I 2020 tapte Norge mot WWF for vår ulvepolitikk. Nå er ny jakt allerede startet, selv 

om Norge skal inni rettsak på nytt i mars 2021. Dette til tross for at viktige juridiske 

spørsmål om ansvar og forvaltning av truede arter gjenstår.

Ulvesonen utgjør rundt 5 prosent av Norges landareal. Det er på dette lille arealet 

ulven skal få leve og ha forkjørsrett. Men nå skal den skytes, både i og utenfor sonen.

Hva står igjen av Norges ansvar for å beskytte en truet art? Bevaring av ulven og 

andre rovdyrarter i Norge må sees i sammenheng med det globale arbeidet for å 

bevare naturmangfoldet. Vi vet ikke sikkert hvor mange ulver vi trenger for å sikre en 

trygg rovdyrbestand, og all den tid det er usikkert er det totalt uakseptabelt å gå inn 

for felling av så mange dyr som Norge gjør nå. Det er i realiteten å legge opp til et 

Norge der ikke ulven skal få leve. 

Dyrevelferdsloven slår fast at dyr har egenverdi uavhengig av den nytteverdien de 

måtte ha for mennesker. Dyr skal behandles godt og beskyttes mot fare og unødige 

påkjenninger og belastninger, slår loven fast. Det er på tide at Norge lever opp til 

ordene om at dyr har egenverdi simpelthen fordi de lever. Ulven er en del av norsk 

natur. Vi har et ansvar for å ta vare på den. Dessverre er alle av våre store rovdyr; 
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bjørn, rev, gaupe, ulv, sterkt eller kritisk truet av utryddelse. Det ansvaret ligger på 

mennesket. 

Bergen SV fordømmer tillatelsen av felling av ulv som er gitt nå før rettsaken er ferdig.

Vi krever at det blir utarbeidet en vitenskapelig vurdering av hvor mange ulv vi trenger

for å ha en levedyktig bestand. Det må opparbeides strengere vern av ulvene som 

lever innad i sonen. 
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U6- TEGNSPRÅK, KULTUR OG DØVEMILJØET

Forslagsstiller: Kaja Meek Olsen og Hilde Boberg Andresen

Norsk tegnspråk og døve kultur er en viktig del av den norske kultur- og språkarven. 

Tegnspråk har i lang tid blitt undertrykt og politisk underprioritert. 

Bergen SV vil verne om og styrke de tegnspråklige miljøene i Norge. Vi vil sikre alle 

tegnspråklige likeverdig deltakelse i Norge. Det innebærer å styrke tegnspråkets 

posisjon. 

Rettigheter for døve og andre tegnspråkbrukere handler om tilgjengelighet, rett til å 

delta på lik linje med hørende i samfunnet og om språket og kulturens egenverdi. 

Retten til å delta og tilgang på tolk

Det er rundt 16.000 tegnspråkbrukere hver dag i Norge. Likevel er for mye av 

samfunnet vårt ekskluderende for dem som er avhengig av språket. Tilgang på tolk 

og muligheten til at flere kan lære tegnspråk er en viktig del for å oppfylle alles rett til 

å delta fritt i samfunnet. 

Bergen SV jobber for: 

• Viktige demokratiske beslutningsorganer som stortingsmøter må 

tegnspråktolkes.

• Arbeide for at større deler av nyhetssendinger og den offentlige debatten 

tegnspråktolkes.

• Døve som flytter til Norge må få gode forutsetninger for å inkluderes i 

samfunnet. SV vil opprette stillinger som innvandrerkonsulenter for døve som 

kan være med i dette viktige arbeidet. 

• Offentlige arrangementer må være tilgjengelige for døve og hørselshemmede. 

Det må derfor bli lettere for arrangører å selv stille med tolk. SV vil at også 

arrangementer der det forventes å komme døve og hørselshemmede skal få 

dekket tolk.

• Bedre systemet for formidling av tegnspråktolker, utdanne flere tolker og 

opprette flere tolkestillinger. Målet må være at flere tegnspråklige får innvilget 
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tolk oftere. Det er et paradoks at tegnspråktolker går uten oppdrag mens døve 

ikke får innvilget tolk.

• Tegnspråk må kunne velges som valgfag og/eller fremmedspråk også i 

ungdomsskolen.

• Flere videregående skoler skal ha tilbud om tegnspråk som fremmedspråk.

Bevare og styrke tegnspråklige miljøer

Norsk tegnspråk må anerkjennes som et nasjonalt språk i språkloven. Tegnspråklige 

miljøer må beskyttes og styrkes. Døve og hørselshemmede barn har lovfestet rett til 

tegnspråkopplæring, men mange får ikke det de har krav på. Tegnspråkopplæringen 

må være en integrert del av tilbudet for familier med døve og hørselshemmede barn. 

Tegnspråk må være et tilbud fra dag én. For mange foreldre må kjempe for i det hele 

tatt å få tegnspråkopplæring, og for at tilbudet skal være godt nok og fullverdig. 

Bergen SV kjemper for at alle døve, gjennom hele livet skal ha tilgang på et 

tegnspråkmiljø. Disse miljøene er viktig for mange enkeltmennesker, og utgjør en 

viktig del av Norsk kultur. 

Derfor vil Bergen SV:

• Sikre døve og hørselshemmede barn tilgang på et fullverdig tegnspråkmiljø, 

både i barnehagen, skolen og på fritiden.

• Styrke tegnspråkopplæringen. Vi må sørge for at alle tegnspråklige elever får 

ivaretatt retten til opplæring i og på tegnspråk på en fullverdig måte. Kvaliteten 

må være god nok, og elevene må få en mulighet til å være og lære i et 

tegnspråklig miljø på skolen.

• Styrke og bevare botilbudene tilknyttet skoler som tilbyr korttidsopphold for 

tegnspråklige elever på barne- og ungdomsskole. 

• Utvide tegnspråkopplæringen for familie og venner av døve. Flere må få tilbud 

om dekket tegnspråkkurs i sitt eget fylke. 

• Arbeide for å utdanne flere tegnspråklige lærere. 

bergen@sv.no | sv.no/bergen 2

29

30

31

32

33

34

35

36

37

38

39

40

41

42

43

44

45

46

47

48

49

50

51

52

53

54

55

56



• Eldre skal møte helsepersonell de kan snakke med. Tegnspråklige døve og 

hørselshemmede eldre må kunne søke om plass på sykehjem med 

tegnspråkkompetanse hos ansatte. 

• Det må gjøres mulig å studere og forske på tegnspråk og døves kultur, også 

utover hva som er en del av tolkeutdanningen.

• Sikre støtte til døvekulturen gjennom å støtte Teater Manu, Døves Kulturdager 

og andre viktige arrangementer som ivaretar og fremhever døves kultur og 

historie.
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U7- Bergen SV krever en verdig behandling av folk med 

kjønnsinkongruens
Forslagsstiller: Aron Lona Altipinar, Skeivt Nettverk Bergen SV

Det er på tide med en omfattende endring av behandlingstilbudet for mennesker som 

lever med kjønnsinkongruens. Nasjonal behandlingstjeneste for transseksualisme 

(NBTS) har per dags dato et monopol på behandling, men har gjennom flere år bevist

at ikke de kan ivareta pasientgruppen på en rettferdig og verdig måte. 

Rikshospitalet har blitt kritisert både nasjonalt og internasjonalt for sin metode og 

behandlingspraksis. Som eneste offentlige behandlingstilbud avviser de flere enn de 

behandler. Det presser mennesker til å gå til det private og betale dyre summer for å 

få hjelp, eller leve uten behandling. Rikshospitalet har i lang tid fått kritikk for å 

operere etter utdaterte kjønnsroller, og flere med kjønnsinkongruens opplever press 

for å lyge på seg visse personlighetstrekk for å passe bedre inn i «boksen» som de 

forventes å passe inn i for å kunne få en rettferdig behandling.

NBTS er ikke oppdatert på nyere forskning og behandling av transmennesker. I Skeiv

Ungdom sitt opprop mot Riksens NBTS fra 2019 skriver de om en behandling som 

presser folk til å tilpasse seg behandlingen, framfor en behandling tilpasset folkene 

som har behov for det. For å i det hele tatt vurderes av NBTS må man per dags dato 

dra på utredning hos BUP (Barne- og Ungdomspsykiatrien) eller DPS 

(Distriktpsykiatsisk senter). Etter det overses hele den tidligere utredningen når 

pasienten kommer til DPS, da monopolet gjør at det kun er de som kan avgjøre 

diagnostisering og behandling. En henvisning til NBTS fører til en ventetid på alt fra et

par måneder til opp mot et år. Etter det er du på timer for å kartlegge om diagnosen 

fins, hvor NBTS baserer seg på en pakkeløsning som er normativ, og bygget på 

utdaterte kjønnsroller som skal ha som formål at pasientene «passerer» i så stor grad

som mulig. Denne måten å diagnostisere transmennesker på baserer seg på 

forskning som fortsetter å putte folk med kjønnsinkongruens i boksen «psykisk 

psyke». Dette er feil ifølge WHO (World Health Organization) som har oppdatert 

diagnosen fra å være en sykdom, til å være en tilstand i sine oppdaterte manualer. 

Et bedre behandlingstilbud må sikre at alle som opplever kjønnsinkongruens og 

kjønnsdysfori får behandlingen de har behov for. Vi må jobbe for en omfattende 
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kompetanseheving av behandlere som blir skolert både tverrfaglig og normkritisk. I 

diskusjonene om behandlingsmodellene bør også pasientorganisasjonene inkluderes 

i arbeidet. 

Helseregionene har fått i oppgave å opprette regionale sentre for kjønnsinkongruens, 

med bakgrunn i de nye retningslinjene som ble offentliggjort i juni 2020. 

Fagdirektørene i Helse Vest, Nord, og Midt satte sammen en arbeidsgruppe som 

skulle skissere hvordan organiseringen av slike sentre skulle fungere. I denne 

gruppen var det manglende representasjon av og i sluttrapporten til arbeidsgruppen 

konkluderes det med at all medisinsk og kirurgisk behandling fortsatt skal 

gjennomføres av Rikshospitalet. Dette strider med helsedirektoratets retningslinjer og 

går direkte mot mulighetene til en mer verdig behandling for de av oss med 

kjønnsinkongruens. 

I følge en rapport av PKI (Pasientorganisasjonen for kjønnsinkongruens) har opp mot 

80% et ønske og behov om å kunne behandles nær der man selv bor. Denne 

gruppen er også en særlig sårbar gruppe i samfunnet, som utsettes for mye hat, og 

diskriminering - ikke bare som enkeltmennesker, men og på institusjonelt plan. NBTS 

melder selv at opp mot 70 prosent av deres pasientgruppe også har andre psykiske 

lidelser som angst og depresjon, og opp mot ¾ av alle transmennesker har vurdert å 

ta sitt eget liv. At arbeidsgruppen for regionale sentre for folk med kjønnsinkongruens 

ikke hadde en bredere inkludering av organisasjoner med mye kompetanse innenfor 

feltet er derfor svært problematisk.

Bergen SV krever:

• At det regionale tilbudet for behandling av folk med kjønnsinkongruens skal 

inkludere hormonbehandling, pubertetsutsettende behandling, og kirurgisk 

behandling

• Et kompetanseløft blant fastleger i Bergen for å kunne skrive ut og kontrollere 

bruk av hormoner lokalt

• At dagens plan om å legge av 2 millioner kroner til regionalt behandlingssenter 

for kjønnsinkongruens økes, og at tilbudet gjøres stort nok til å fange opp 

pasientgruppen i fylket.
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U8- SV som parti for miljø og klima

Forslagsstiller: Tom Skauge

Lokalt Bergen - eksternt

Bybanen er viktigste klimatiltak i Bergen. Bergen SV krever at linjen sentrum-Åsane 
kommer inn på Nasjonal transportplan og at utbyggingen blir gjennomført i etapper 
slik at strekningen Sentrum-Amalie Skramsvei blir bygget før den nye 
Fløyfjellstunnelen er ferdig. Dersom det kommer krav om reduserte kostnader for 
Bybanen bør traseen med stopp i Sjøgaten bli vurdert på nytt.

Lokalt Bergen – internt

Årsmøtet ber bystyregruppen jobbe for et flertall i Bystyret som bestille en uavhengig 
undersøkelse av omfang og ansvar for ulovlig fyllmasser i skogsbilveger flere steder i 
Bergen, bl.a. på Fanafjellet og i Åsane.

Lokalt Vestland – eksternt

Bergen støtter SVV sitt forslag om å droppe motorvei Arna-Trengereid. Bergen SV 
mener strekningen Trengereid – Stanghelle ikke skal bli bygget dersom ikke tog 
traséen er med i prosjektet slik det var i det brede politiske om alternativ K5.

Bergen SV støtter elektrifisering av ferger og annen maritim næring der teknologien er
klar. Bergen SV krever at staten bidrar aktivt med støtte til Vestland fylkeskommune 
som har ansvar for ferger på fylkesvegnettet.

Nasjonalt eksternt

I arbeidet ny nasjonal klimaplan må følgende endringer inn:

1. Energisparing er vårt billigste og viktigste klimatiltak. Tiltak for 
energisparing må inn i planen. Fornybar energi er viktig, men bare en 
del av løsningen. Det aller viktigste tiltaket for en mer miljøvennlig 
energibruk er ikke å produsere mer, men bruke mindre.

2. Elektrifisering av sokkelen må bli stoppet.

3. Reduksjon av klimagassutslipp kan ikke legitimere store ødeleggelser 
av natur. Risikoen med klimaendringene må veies mot risikoen 
utbyggingen av fornybar energi medfører for naturen.

4. Det trengs regionale vurderinger av den samlede belastningen ved alle 
forslag om utbygging av fornybar energi. 

5. Utbygginger må ikke gå på bekostning av nasjonalparker og andre 
verneområder, store sammenhengende naturområder med lite inngrep, 
prioriterte og utvalgte naturtyper, prioriterte og rødlistede arter og 
områder med store landskapsverdier. Utbygginger må ikke føre til at 
forvaltningsmål for arter, naturtyper og økosystemer ikke kan bli nådd. 
Offentlig eide og kontrollerte selskaper må instrueres til å prioritere disse
hensynene som en overordnet målsetting.
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6. Det må igangsettes en nasjonal kartlegging av naturverdier og 
naturmangfoldet i Norge, og det trengs mer forskning på konsekvensene
ved energiutbygginger. 

7. Vi må ha en kunnskapsbasert forvaltning av naturmangfold og landskap.
Dagens system med begrensede konsekvensutredninger i regi av 
kraftutbygger, særlig i småkraftsaker, fungerer dårlig og bidrar til 
marginalisering av viktige verdier.

8. Dagens elsertifikatmarked må snarest mulig erstattes av tiltak som 
fremmer energisparing, energieffektivisering og raskere utfasing av 
fossil energi.

9. Ingen utlysninger av nye konsesjoner for oljeutvinning i Norge.

Nasjonalt internt

1. SV må starte et arbeid med å utvikle en politikk for økologisk sosialisme 
der klimapolitikk, naturbevaring uten vekst blir kombinert med 
økonomisk utjevning

2. SV må jobbe for at karbonavgift til fordeling (KAF) blir tatt inn i 
eventuelle regjeringsforhandlinger. 

Et ultimatum for regjeringsdeltakelse - internt

SV bør ikke gå i regjering uten at den i sin politiske plattform slår fast at Norge skal 
tiltre FNs vedtak om forbud mot atomvåpen som nå er internasjonal lov.

SV bør også kreve:

1. Ingen soldater fra andre land i Finnmark

2. Ingen permanent tilstedeværelse av soldater fra andre land i Norge.

3. at Norge tar initiativ til å gjeninnføre nedrustningsavtaler som ble 
avviklet under Trump

4. avvikling av NATO sitt anti-rakett forsvar.

 

Omgjøring av årsmøtevedtak fra Bergen SV 2020

Årsmøtet trekker tilbake årsmøtevedtaket fra 2020 som slår fast at 

«Etter førti år med en abortlov som innbefatter nemndavgjørelse etter 12. uke, er det 
nå på tide å la mødrene som bærer fosteret frem å få ta avgjørelsen helt fram til fra 
fosteret er levedyktig, uke 22.»
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U9- Det norske forsvaret skal kun utøve forsvar

Forslagsstillere: Diane Berbain og Marcos Amano

Norge skal aldri delta i krig utenfor egne grenser med mindre det foreligger et klart 
FN-mandat, samt at et flertall av befolkningen har gitt tilslutning gjennom 
folkeavstemning. 

SV vil jobbe aktivt for å melde Norge ut av NATO. Så lenge Norge er medlem av 
NATO vil vi jobbe for å pålegge samtlige NATO-land å betale full skadeerstatning til 
land som har blitt påført krigsskader i forbindelse med angrep utført av alliansen. 
Norge skal gå foran med et godt eksempel og betale for fullstendig rehabilitering av 
reetablering av ødelagte bygninger og natur i landene vi har angrepet - så langt det er
mulig ved bruk av lokal virksomhet. 

Militært personell og beslutningstagere i alle land - inkludert NATO-land - må kunne 
straffeforfølges for krigsforbrytelser av Den internasjonale domstolen i Haag. 

Det er en skam at Norge har deltatt i påviselig ulovlige angrep på andre land, 
krigsforbrytelser og plyndringskriger startet av USA og NATO de siste 15 årene. Alle 
disse krigene har det til felles at de er startet med en intens kampanje med påviselige 
medieløgner. Det må ta slutt, og det må nedsettes en kommisjon for å vurdere om det
er foretatt handlinger av politikere og medieaktører som burde resultere i 
straffeforfølgelse i Norge eller Den internasjonale domstolen i Haag. 

Sendes landsmøtet, stortingsgruppen og programkomiteen
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U10- Vi treng ei storsatsing på kollektiv no

Forslagsstiller: Jarle Brattespe

I Bergen, som i dei andre storbyane, er bilkøyring er den viktigaste kjelda til både 
klimagassutslepp og luftforureining. På toppen av dette veit vi at bilkøyring fører til 
dekkslitasje som er den største kjelda til mikroplast i naturen. Bilbruken må difor 
reduserast kraftig og storbyane må prioritere kollektivtransport, gåande og syklande 
framfor stadig meir vegbygging.

Det hastar med å kutte klimautsleppa. Skal vi nå 1,5 gradersmålet må vi kutte 10% av
utsleppa kvart år dette tiåret. Om vi derimot utset kutta til 2027, må vi kutte 27% kvart 
år. Samferdsle står i følgje klimabudsjettet for 2020 for 80% av utsleppa i Bergen 
kommune og vegtrafikk aleine står for 56% av utsleppa. Difor er det slik at skal vi 
kutte utsleppa må vi kutta trafikken! I tillegg er transport ein sektor der det går an å 
kutte utsleppa rask. Og byane er der potensialet for å kutte trafikken er størst. 

Skal vi kutte i trafikken utan å samstundes å redusere folk sin mobilitet, trengs det ei 
kraftsatsing på kollektivtransporten. For få folk med på klimadugnaden er vi nøydde å 
tilby gode alternativ til klimaskadeleg bilkøyring. Folk i byane vil ikkje kome til å finne 
seg i å få mobiliteten sin vesentleg redusert, difor er vi nøydde å tilby eit alternativ. 
Klimakampen er difor avhengig av at vi satsar tungt på kollektiv, sykkel og gange i 
storbyane.

Kollektivinvesteringar i byane er naudsynt for å unngå endå dyrare 
motorveginvesteringar. Om vi ikkje styrker kollektiv (og sykkel) som er relativt billig 
samanlikna med nye motorvegar, vil det føre til ei mobilitetskrise i byane og til at nye 
vegar vil presse seg fram. Dyre motorvegar vil ete eit stort jafs av vegbudsjetta og 
gjere det vanskelegare å finansiere heilt naudsynt rassikring og gul midtstripe i 
distrikta. Td. skal 4,4 km ny motorveg på E18 i Bærum skal til dømes koste omlag 
17,4 mrd kroner. Difor burde vi ha ein allianse mellom kollektivinteresser i storbyane 
og naudsynte veginvesteringar i distrikta.  Ein allianse mellom dei av oss som ynskjer 
at byane satsar på klima- og miljøvenlege transportløysingar og vil seie nei til nye 
motorvegprosjekt som vil drukne byane i bilar, og dei som ynskjer at byane ikkje skal 
stikke av med alle vegmidlane slik at det vert pengar igjen til rassikring og veg i 
distrikta. SV er det einaste partiet som har i seg å etablere ein slik allianse. 

Forslaget til arbeidsprogram for 2021-25 er for svakt på kollektivinvesteringar i 
storbyane. Bergen SV  foreslå å styrke dette, ikkje på bekostning av, men i tillegg til 
samferdsle i distrikta, rassikring, gul midtstripe. For å få til dette må vi seie resolutt 
neit til fleire motorvegar inn mot og i byane. 

Bergen SV ynskjer:

• ei storstilt satsing på kollektiv- og sykkelinfrastruktur i byane

• at all vekst i persontrafikk i storbyområda skal skje med kollektivtrafikk, 
sykkel og gange, og at privatbilismen skal reduserast med 40 prosent i 
alle store byer innan 2030.
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• sikre rask gjennomføring av viktige kollektivtiltak i storbyane ved at 
desse vert prioritert i nasjonal transportplan og fullfinansiert av staten. 

• At byar som får reduserte bominntekter som følge av trafikknedgang, 
skal kompenserast fullt ut av staten.
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U11- Menneskerettighetslov for næringslivet

Forslagsstiller: Kjersti Marie Grinde

Jeg foreslår at SV i likhet med Koalisjonen KAN vil følge opp FNs veiledende 
prinsipper for næringsliv og menneskerettigheter ved å be om en 
menneskerettighetslov for næringslivet som:

• forplikter norske bedrifter til å følge FNs veiledende prinsipper for næringsliv og 
menneskerettigheter (UNGP) gjennom:

◦ En offentlig tilgjengelig policy som beskriver hvordan ansvaret for 
menneskerettighetene håndteres.

◦ Å gjennomføre aktsomhetsvurderinger med hensyn til menneskerettigheter og 
miljø.

◦ Å iverksette tiltak på bakgrunn av nevnte vurderinger.

◦ Å ha prosedyrer for oppreisning.

• Forutsetter så stor grad av åpenhet som mulig om aktsomhetsvurderinger og 
tiltak.

• Inneholder hensiktsmessige sanksjonsmuligheter for å sikre etterlevelse.

• Forplikter norske myndigheter til å tilgjengeliggjøre ressurser for dette arbeidet.

Koalisjonen for Ansvarlig Næringsliv (KAN) er et initiativ fra Regnskogfondet, Framtiden i våre 
hender, Forum for utvikling og miljø (ForUM), Raftostiftelsen, Fellesrådet for Afrika og Amnesty 
International. 
Nettsted: https://koalisjonenkan.no
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U12- Elektrifisering av sokkelen er et blindspor i 
klimakampen!

Forslagsstiller: Tina Åsgård

Klimagassutslippene fra petroleumsaktiviteter på norsk sokkel har økt med 78 % de 
siste tretti årene, og står i dag for 28 % av Norges totale klimagassutslipp. 
Gassturbiner brukt til kraftproduksjon på plattformene og fakling, står for en vesentlig 
andel av de samlede CO2-utslippene fra sokkelen. For at Norge skal klare sine 
forpliktelser i Parisavtalen og kutte innenlandske utslipp, er det vesentlig å redusere 
disse utslippene. Elektrifisering av sokkelen kan derfor lett fremstå som et nødvendig 
og riktig tiltak i klimakampen. Likevel er dette tvert imot et farlig blindspor hvis målet 
er å bekjempe farlige klimaendringer.

At Equinor nå vil satse 50 milliarder på å elektrifisere norsk sokkel, burde få alle 
varselklokker til å ringe. For Equinor er dette en god investering fordi det reduserer 
selskapets utgifter til betaling av fremtidig CO2-avgift, samtidig som de kan tjene mer 
penger på å selge mer av gassen som uansett produseres. I prosessen kan Equinor 
bygge sitt nye omdømme som et «grønt» selskap, samtidig som de store 
investeringene og infrastrukturen som elektrifisering medfører etter all sannsynlighet 
vil bidra til å forlenge oljealderen. Elektrifisering er dermed først og fremst god, 
gammeldags grønnvasking av en skitten bransje, slik Naturvernforbundet har påpekt. 

Vi bør også bekymre oss for hvor kraften til elektrifisering skal komme fra. 
Elektrifisering krever stor tilførsel av energi, og dersom denne skal komme fra land, vil
det føre til et stort press på å bygge ut mer vindkraft, og flere vassdrag vil komme 
under press for utbygging. Samtidig vil energi som kunne blitt brukt til å elektrifisere 
og bygge ut landbasert grønn industri bli brukt i fossilbransjen isteden. Dette er 
sløsing med rein energi. 

Hvis Equinor mente alvor med å bli et bredt energiselskap, burde de bruke sine 50 
milliarder på helt andre ting: storstilt satsing på energisparing og fornybare 
energikilder som jord-, berg,- og sjøvarme, solkraft, oppgradering av vannkraft eller 
lignende.  

Istedenfor å satse milliarder på å bygge en infrastruktur for fortsatt olje- og 
gassutvinning, trenger vi en plan for nedtrapping av petroleumssektoren. Vi har 
begrenset med fornybar strøm, og da bør vi bruke den til å fase ut fossil energibruk i 
andre sektorer som vi ønsker å satse på for fremtiden. 

Det haster å gjøre store klimakutt. Elektrifisering av norsk sokkel kommer til å ta 
svært lang tid. Dette er tid vi ikke har hvis vi skal klare å nå målene i Parisavtalen og 
hindre farlige klimaendringer. 

Det er forbrenningen av olje og gass eksportert fra Norge, og ikke selve 
produksjonen, som står for de største utslippene. Besparelsen ved elektrifisering 
utgjør bare noen få prosent av utslippene knyttet til forbrenningen av olje og gass 
utenfor Norge. Klimagevinsten av elektrifisering er tilnærmet null – kanskje til og med 
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negativ hvis det betyr færre grønne omstillingstiltak på land fordi de store pengene 
brukes til å holde liv i petroleumsbransjen. Det har vi verken råd eller tid til! 

SV krever ny retning i klimakampen. Å satse på elektrifisering er et blindspor som kan
koste oss dyrt. Derfor vil SV heller:

• La oljen ligge. Vi har allerede funnet mer olje enn vi kan forbrenne, og SV vil 
derfor gå imot nye utvinningstillatelser og gradvis trappe ned oljeutvinningen 
på norsk sokkel. 

• Satse de store pengene på energisparing og på å omstille og satse på grønn 
landbasert industri basert på fornybare energikilder.

• Vurdere elektrifisering av norsk sokkel kun når dette gjelder utvinningstillatelser
som er allerede er godkjent utover 2030 og stille krav om at kraften ikke skal 
komme fra land.
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U13- Bergen må satse på solenergi

Forslagsstiller: Eira Garrido

Solen er den største energiprodusenten som er tilgjengelig for oss. Solen er en gratis,
miljø- og klimavennlig energikilde som kan høstes og benyttes lokalt. Dette må vi 
utnytte i en større grad! Dersom vi utnytter energien vi allerede har til rådighet på en 
mer effektiv måte, sparer vi miljøet for klimagassutslipp og naturinngrep. For å møte 
klimakrisen bør Bergen satse på solenergi, dette er avgjørende for å klare 
overgangen til nullutslipp.

I dag er bare en fjerdedel av energiproduksjonen fornybar. Men, energirevolusjonen 
er i gang. Solenergiteknologien blir stadig billigere. Prisen på solenergi falt mer enn 
70 prosent mellom 2010 og 2017, og prisene faller stadig. Det betyr at strøm fra 
solcellepanel kan konkurrere med å kjøpe strøm fra nettet når man tar utgangspunkt i 
hele levetiden til solcellepanelet.

Kloden blir stadig varmere, noe som vil medføre store problemer for naturen og oss 
mennesker. Skal vi greie det haster det å kutte i våre klimagassutslipp - innen 2030 
må verdens klimagassutslipp være halvert. Vi benytte oss av fornybar energi, men 
den må bygges ut på en måte som tar hensyn til natur, miljø og samfunn. 

Årsmøte til Bergen SV bør ha høye ambisjoner for satsing på solenergi, både 
kommunalt, fylkeskommunalt og privat. Bergen SV vil at det skal lages en plan for 
bruk og utbygging av solenergi. Denne planen bør se på hvordan fylket kan installere 
solcellepaneler på egnede fylkeskommunale bygg, og hvordan de kan få flere private 
til å også ta dette grepet. Bergen kommune må bruke eierskapet i BKK på en måte 
som bidrar til energisparing, og ny fornybar energi som for eksempel solenergi og 
jordvarme.
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U14- Stopp planlagt foreldelse

Forslagsstillere: Diane Berbain og Marcos Amano

Multinasjonale selskaper jobber kontinuerlig for å maksimere fortjenesten for enhver 
pris, inkludert naturen og til skade for jorden og dens ressurser. Et eksempel av 
mange er printere/kopimaskiner som er satt til å gå i stykker etter et visst antall 
kopier. En annen er lyspærer. 

Denne bruk og kast kapitalismen er skadelig for forbruker og miljø, samtidig som den 
legger unødig beslag på menneskelig arbeidskraft, naturressurser og 
produksjonsmidler. SV krever varer som varer og slutt på unødig produksjon for 
bossfyllinger. Fremstilling, import og omsetning av produkter med planlagt foreldelse 
må derfor forbys, og brudd straffes med bøter.

Uttalelsen sendes stortingsgruppen, programkomiteen og landsmøtet.
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U15- Ikke grå, blå, turkis, men grønn hydrogen

Forslagsstillere: Marthe Hammer og Kerim Nisancioglu

Hydrogen seiler opp som en stadig mer aktuell energibærer i Norge og Europa. 
Hydrogen kan gi Norge inntekter, og bidra til store europeiske klimakutt. Spesielt 
langtransport til sjø trenger nye miljøvennlige energibærere som gjør at også denne 
transporten kan legge om fra fossilt til fornybart. I den samanheng er det behov for 
nasjonalt dekkende hydrogeninfrastruktur for både maritim transport og landtransport.
Regjeringa skal lage et vegkart for hydrogen som fastsetter ambisjoner, rammer og 
en tydelig plan for hvordan Norge skal skalere opp bruken av hydrogen. 

Bergen SV heier på hydrogen, men mener det er tid for å stoppe opp og forsikre oss 
om at vi heier fram den riktige teknologiutviklingen. Vi må passe oss for at ikke 
hydrogen blir en måte å hvitvaske fossil energi på. Realiteten kan bli at vi forlenger 
olje og fossilalderen, og hindrer nødvendig omstilling, hvis vi ikke allerede nå er 
tydelig på hvilken type teknologi vi setter penger og ressurser på.

I SINTEF artikkelen «Hva er egentlig grønn, grå, blå og turkis hydrogen» blir de ulike 
måtene å fremstille hydrogen på omtalt. Det finnes fire fargelegginger som brukes for 
å kategorisere hydrogen, basert på opphavet til hydrogenet – grått, grønt, blått og 
turkis.

Grått hydrogen: Omtrent 96 prosent av alt hydrogen vi produserer i dag er såkalt 
grått hydrogen, og kommer fra kull, olje eller naturgass. Problemet med grått 
hydrogen er at prosessen for å produsere det gir store utslipp. All CO2 fra de fossile 
brenslene vi bruker til å produsere hydrogenet slippes nemlig ut – enten det kommer 
fra kull, olje eller gass. Over 60 prosent av alt hydrogen som produseres kommer fra 
naturgassreformering. Dette er normalt den billigste måten å produsere hydrogen på 
om vi ikke tar hensyn til klimagassutslippet. Men, det er akkurat det vi må gjøre. Vi må
ta hensyn til klimagassutslippene. Bergen SV mener vi ikke kan fortsette å produsere 
grått hydrogen.

Blått hydrogen: Produksjon av blått hydrogen tar i likhet med grå hydrogen i bruk 
kull, olje eller naturgass, men på en måte som i prinsippet ikke fører til utslipp. Det 
betyr at man i prosessen hvor naturgass reagerer med eksempelvis damp og 
oksygen skiller ut CO2-gassen som produseres. Gjennom noen kjemiske prosesser 
står man da igjen med hydrogen og CO2 hver for seg. Hydrogenet kan man da bruke 
på samme måte som grønt eller grått hydrogen, men man må sikre at CO2-en blir 
transportert og returnert til der den kom fra. I Norge betyr det under havbunnen på 
kontinentalsokkelen. Ved å skille ut CO2, transportere og lagre denne, står man 
derfor igjen med rent hydrogen. Dette høres i utgangspunktet flott ut, men realiteten 
er at vi allerede må fjerne mer CO2 fra atmosfæren for å nå Parisavtalen. Da kan vi 
ikke legge til rette for ytterligere bruk av fossile kilder til å lage hydrogen, som 
produserer mer CO2 og som vi så få fjernet. CO2 fangst anleggene må brukes til 
avfallshandtering og fjerning av CO2 fra andre utslipp enn fra hydrogen laget på 
naturgass og fossile kilder.
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C02-fangst på Kollsnes: Fangst og lagring av CO2 (CCS) er et viktig verktøy for å 
redusere CO2-utslipp og for å nå de globale klimamålene slik de er definert i Paris-
avtalen. Første fase av dette prosjektet vil kunne lagre opptil 1,5 millioner tonn CO2 
per år. Prosjektet skal lagre CO2 som fanges fra landbaserte industrianlegg på 
Østlandet. CO2 vil bli transportert med skip til det landbasert mottaksanlegget. 
Bergen SV mener at CO2 fangst anleggene som planlegges vil ha mer enn nok med 
å fjerne CO2 fra atmosfæren og fra landbaserte industrianlegg, at vi må prioritere 
dette før vi lager mer CO2 til hydrogen som eventuelt fortrenger Co2 fangst fra andre 
landbaserte industrianlegg. 

Turkis hydrogen: Hydrogen finnes også i «shades of blue». Turkis hydrogen er et 
relativt nytt begrep. I stedet for å skille ut karbonet i naturgass som CO2, så 
pyrolyserer man naturgassen slik at karbonet blir til faststoff. Faststoffet kalles 
«carbon black» og er en ingrediens som kan brukes i industrielle prosesser. 
Prosessen er ikke særlig termodynamisk gunstig, men byr på et alternativ til CO2-
lagring. Utfordringen med også denne prosessen er at man fortsetter å bruke 
naturgass for å lage hydrogen, og utfordringen er den samme som ved blå hydrogen. 

Da står vi igjen med grønt hydrogen. Om lag fire prosent av hydrogenet vi bruker i 
dag er såkalt grønt hydrogen. Andelen er økende. I Norge er, og har vi vært, spesielt 
flinke til å produsere dette. Det lages fra elektrisitet og da fortrinnsvis fra fornybar 
kraft. Elektrolyse er brukt i over 100 år til å produsere hydrogen, fra vann og 
elektrisitet. Vi har norske bedrifter som leverer nøkkelferdige fyllestasjoner for 
hydrogen basert på elektrolyse (NEL). Det er denne hydrogensatsingen vi bør heie 
fram, og det er den som har livets rett.  Spesielt bør vi legge til rette for 
hydrogenproduksjon i tilknytning til vannkraftverk som tidvis har stor overkapasitet, 
slik som regntunge perioder og fulle vannmagasin. Da bør kraftverkene kunne 
produsere hydrogen som en måte å lagre energi på, og selge dette videre. 

Norge og norske aktører har et stort behov for tydelig nasjonalt lederskap som setter 
retning og sørger for ei forutsigbar utvikling. Det må øremerkes signifikante midlar til 
utvikling og utrulling av grøn hydrogenteknologi i Noreg. Noreg har klare ambisjonar 
om reduksjon av klimagassutslepp, men har endå ikkje vist dei musklane som skal til 
for å oppnå dette. Hydrogen kan bli en av tiltakene for å redusere 
klimagassutslippene, men da må vi styre utviklingen av hydrogen slik at vi faktisk 
reduserer de, og ikke fortsetter utvinning av fossile kilder.
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U16- Bergen trenger en badepolitikk

Forslagsstiller: Marcos Amano

Bergen trenger en plan for fornyet satsing på bad og basseng som arenaer for 
velvære, (alkoholfritt) sosialt samvær, bydels-/strøkstilhøringhet og folkehelse i form 
av fysisk aktivitet som ikke har idretts-/konkurranseformål.

Bergen SV vil jobbe for en kommunal satsing på bad, sauna og basseng som arenaer
for velvære, (alkoholfritt) sosialt samvær, bydels-/strøkstilhøringhet og folkehelse i 
form av fysisk aktivitet som ikke har idretts-/konkurranseformål.

Bergen SV vil samle driften av samtlige svømme og badeanlegg i kommunalt eie 
under et kommunalt foretak med ansvar for et helhetlig og balansert forvaltning og 
drift på de tre pilarene folkehelse, opplærings og idrett.

Bergen SV vil arbeide for senke prisene på periode- og klippekort i svømme- og 
badeanleggene.

Uttalelsen sendes media og bystyregruppen
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U17- På tide med gratis mensen

Forslagsstillere: Eira Garrido og Diane Berbain

Bakgrunn

Det har vært en kulturell mens-revolusjon, men ikke strukturell. Mensen skal ikke 
koste penger, det koster nok i seg selv. I snitt har kvinner mensen fra de er 13 til 51 
år, totalt 38 år. Det er vanlig å blø i tre til sju dager. Hvis vi regner med at en 
normalperiode er på fem dager, vil gjennomsnittskvinnen har 456 menstruasjoner i 
løpet av livet. Totalt blir dette 2280 dager – eller litt over 6 år hvis vi regner 
sammenhengende dager.

Når mensen er det mest naturlige i verden virker det unaturlig å ha moms på 
nødvendigheter som følger med. Derfor bør bind, tamponger og menskopp bli gratis i 
alle kommunale bygg. Dette gjelder også på kommunens skoler. Den offentlige 
skolen bør og skal være gratis, og derfor får vi vann, toalettpapir, helsetjenester og 
kondomer kostnadsfritt. Men av en eller annen grunn så er ikke sanitærprodukter med
på den listen. Jenter og unge kvinner har ikke samme økonomi som de som er ute i 
arbeid, og må likevel betale for nødvendige sanitære produkter. Målet er at 
sanitærprodukter skal bli gratis og tilgjengelig for alle. Bergen SV mener at 
kommunen har en enorm mulighet til å legge føringer, og være med å bidra til å 
normalisere mensen. Ved å ta første steget med å gjøre tamponger og bind 
tilgjengelig og gratis på alle toalett i kommunen.

I Norge betaler vi merverdiavgift for de fleste varer og tjenester. Det er ulike 
prosentnivå på momsen fra hvilke varetype det er. På sanitærprodukt er det 25% 
merverdiavgift, på mat og drikke er det 14%. Jeg vil påstå at begge er grunnleggende 
behov. For å leve frie og normale liv må jenter og kvinner bruke sanitærprodukt. Hvis 
én million norske kvinner bruker 50 kroner på sanitærprodukter i måneden og 10 
kroner av disse er MVA, så betyr det at staten tjener 10 millioner kroner i 
«mensmoms» hver eneste måned. Dette er også en skatt kvinner må betale skatt kun
fordi vi er kvinner. I 2015 kuttet Canada moms på bind og tamponger. Sommeren 
2016 ble det lagt forbud mot lokale skatter for tamponger og bind i New York, og i 
2019 ble momsen fjernet i Australia. Bergen SV mener at Norge bør derfor følge etter.

Vi må også ta et ansvar og vise internasjonal solidaritet for våre søstre. Bind og 
tamponger er dyrt i mange land, og dårlige sanitærforhold fører til problemer for jenter
på skole og kvinner i arbeidslivet.  Hver dag får nye jenter sitt første møte med blod i 
trusen, som fort blir et problem og hinder for å kunne fungere normalt på skolen. Over
en milliard kvinner har ikke tilgang på toaletter. Undersøkelser viser at hvis man har 
ordentlig sanitær forhold øker deltagelsen på skolen voldsomt. Dette viser hvordan 
konkrete politisk spørsmål krever handling.

Kilder: https://www.npr.org/sections/goatsandsoda/2020/02/27/809990550/scotland-
poised-to-become-1st-country-to-make-period-products-free?
t=1599213242002&fbclid=IwAR2yo6kBTJZiyDbsnmCLDjDmzGjAnY6RHFWrb9Ga_X
h48c-n4YbBZi_HeaU
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U18- Ingen flere drittpakker, støtt studentene nå!

Forslagsstiller: Høyden SV

Det ble rakt ut en hjelpende hånd i form av pengestøtte for de permitterte for å 

kompensere for de økonomiske tapene ved koronaens innmarsj i fjor. Det vil si; så 

lenge du ikke var student. Studenter har nemlig ikke rett på dagpenger dersom de 

skulle blir pålagt arbeidsfritak fra sin arbeidsgiver. Dette på tross av at studenter, som 

alle andre ansatte, betaler skatt og bidrar til fellesskapet. Forskjellen er at studentene 

ikke får støtte når de trenger det. Løsningene som blir gitt fra regjeringen viser tydelig 

hvor lite regjeringen bryr seg om studenters situasjon, velvære og rettigheter. Dette er

noe vi ønsker å endre, og derfor vi er stolte over at SV har studenter i fokus.

I tillegg til denne notoriske nedprioriteringen av studenter, viser regjeringen få tegn til 

forståelse for studenters realitet. Som en generalisert gruppe blir vi pålagt 

egenskaper, karaktertrekk og holdninger som tilsvarer bortskjemte, naive luksusdyr 

som kun vil melke staten for penger. Dette er langt fra realiteten.  Tvert imot, flere 

studenter lever under fattigdomsgrensen og er nødt til å jobbe ved siden av studiene 

for å kunne betale regninger. Heltidsstudier kombinert med deltidsjobb er nødvendig 

for mange for å få økonomien til å gå rundt. I tillegg til at dette medfører en stor 

arbeidsbelastning har den nåværende situasjonen vist at den ikke medbringer 

økonomisk sikkerhet heller.

Rett over jul kom også en ny anbefaling fra regjeringen om å utsette hjemreisen til 

studiebyen for å redusere smitte, og dette dagen før diverse studiesteder åpnet. 

Dermed fikk titusenvis av studenter én dags varsel på å heller holde seg hjemme på 

ubestemt tid. Dette er enda et bevis på at det ikke er en forståelse for studenters 

økonomi. Ikke bare kan prisene være veldig høye på kort varsel, en av mange 

grunner til at studenter flest hadde kjøpt disse lang tid i forveien. Det er også et 

eksempel på fullstendig mangel på forståelse av mange studenters situasjon. Selv 

200 kroner uten forvarsel kan være forskjellen på om noen har råd til det de trenger 

av mat den måneden, eller får betalt bussbilletten. For en gruppe som generelt sett 

har dårlig økonomi er forutsigbarhet ekstra viktig, og dette noe som igjen tas fra dem.
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Regjeringen bærer preg av en nonsjalant holdning overfor studenter og vi opplever å 

bli oversett og ignorert, og fortalt at vi ikke kan prioriteres nå. Men i et samfunn der 

studenter aldri settes først, kan vi ikke fortsette å dytte deres problemer bakerst.  At 

studenter er fattige er en kjent klisjé, men hvorfor? Studenter fortjener på lik linje med 

andre arbeidstakere og samfunnsborgere generelt en forutsigbar økonomi. 

Heltidsstudenten må ikke bare være en drøm, det burde også bli en reell mulighet. 

Ut fra dette ønsker Bergen SV å sette studenter på dagsorden, og jobbe 

målretta for:

• At studenter sikres økonomisk kompensasjon ved permittering.

• Øke studiestøtta til 2,5 G, med innføring av 12 måneders studiestøtte

• Reversere innskrenkningen i stipendordningen
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U19- Det er på tide å regulere omsetningen av cannabis

Forslagsstillere: Diane Berbain og Marcos Amano

Forbudslinjen  fungerer  ikke,  det  er  dyr  og  lite  effektiv  politikk  som  kriminaliserer
mennesker  som ikke  gjør  noen skade på samfunnet,  belaster  politi  og  domstoler
unødig. Over en fjerdedel av befolkningen mellom 16 og 64 år har brukt cannabis en
eller flere ganger i livet og blant unge i alderen 16 – 34 år har rundt 10 prosent brukt
cannabis i løpet av det siste året. Det er ingen fornuft i å kriminalisere en såpass stor
del av befolkningen og bruke ressurser på å straffeforfølge dem. 

Forbudslinjen fører også med seg konsekvenser som er direkte samfunnsskadelige,
etterspørselen  etter  cannabis  dekkes  i  dag  av  et  svart,  uregulert  marked  med
betydelig  innslag  av  organisert  kriminalitet.  Betydelige  summer  undras  hvert  år
beskatning  og  inngår  i  en  større  kriminell  økonomi  med  grenseoverskridende
konsekvenser  med  forgreninger  til  langt  mer  alvorlig  kriminalitet  som
menneskehandel  og  terrorvirksomhet.  Det  illegale  markedet  respekterer  ingen
aldersgrenser og de senere årene har utviklingen gått  i  retning av stadig sterkere
cannabis  med  svært  høyt  innhold  av  THC,  noe  som  har  gjort  bruken  betydelig
farligere.  I  et  regulert  marked  vil  man  kunne  sette  standarder,  slik  at  både
myndigheter og sluttbruker har kontroll på hva som brukes.

Politiske ledere og offentlige personer må ha mot til å si offentlig hva mange av de
erkjenner  privat,  at  bevisene  på  en  overveldende  måte  demonstrerer  at
undertrykkende strategier ikke vil løse narkotikaproblemet og at krigen mot narkotika
har ikke, og kan ikke bli vunnet. Det er på høy tid å utforske modeller for legalisering
av rusmidler for å undergrave organisert kriminalitet og trygge borgernes helse og
sikkerhet. I særdeleshet gjelder dette cannabis da det er det i dag illegale rusmidlet
mest utbredt bruk. Rasjonelt sett er det få årsaker til å definere cannabis som verre
enn alkohol.  Det har ikke hold i forskning, og strider mot manges rettsopplevelse.
Fordi forbudspolitikken gjennom flere tiår ikke har gitt de resultater man håpet, har
flere land forsøkt å seg med andre tilnærminger.

Cannabis er blitt avkriminalisert eller tillatt under visse forutsetninger i store deler av
den  vestlige  verden  og  Sør-Amerika.  Blant  annet  i  Nederland,  Spania,  Portugal,
Australia, Canada, Kroatia, Kypros, Romania, Russland, Slovenia, Sveits, Tsjekkia,
Tyskland, Israel, Italia, Argentina, Chile, Peru og Uruguay. I USA har fire delstater
legalisert  bruk  og  en  viss  besittelse,  mens  ytterligere  19  stater  godtar  medisinsk
marihuana,  noe  som  ifølge  forskere  har  ført  til  en  reduksjon  i  tyveri  og
voldskriminalitet knyttet til smugling, samt nedgang i innførselen av narkotika fra det
ulovlige markedet. Videre fører avkriminaliseringen til at det blir enklere å søke om
hjelp for den som opplever problemer i tilknytning til sin bruk av rusmidlene. Den 19
desember  2019  la  det  regjeringsoppnevnte  rusreformutvalget  frem  sin  rapport,
utvalget  foreslår blant  annet å avkriminalisere bruk og besittelse av mindre doser
narkotiske stoffer  fordi  dagens forbuds- og kriminaliseringspolitikk ikke hjelper  folk
som sliter med avhengighet. Utvalget vil heller satse på helsehjelp til dem som sliter
med avhengighet og problemer knyttet til sin rusmiddelbruk.
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Alle  rusmidler  har  mulige skadevirkninger for  individ og samfunn.  Det rusmiddelet
med  desidert  størst  skadevirkning  er  alkohol,  både  i  omfang  og  i  utbredelse.
Forbudspolitikken  for  cannabis  fungerer  ikke  på  lik  linje  som  forbudslinjen  i
alkoholpolitikken  ikke  fungerte,  men  avkriminalisering  uten  regulert  omsetning  er
heller  ingen  god  løsning,  da  en  slik  politikk  bare  vil  bidra  til  å  styrke  det  svarte
markedet.  Regulert  omsetning  etter  samme  modell  som  Norge  har  valgt  for
omsetning av alkohol  vil  derimot kunne sørge for at  innholdet av virkestoffer kom
under kontroll, aldersgrenser kunne håndheves, inntektene fra omsetningen tas bort
fra de kriminelle nettverkene og i tillegg gjøre det mulig å skatt- og avgiftsbelegge
omsetningen.

Bergen SV tar derfor til orde for at regulert omsetning av cannabis utredes med
sikte på å gi gode rammer der hovedmålene sammenfaller med målsetningen i
norsk  alkoholpolitikk  etter  forbudstiden;  nemlig  å  beskytte  mindreårige,
begrense skadevirkningene, styrke samfunnstryggheten og folkehelsen. 

 Uttalelsen sendes media, landsmøtet, stortingsgruppen og programkomiteen
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U20- Hvor ble det av universell utforming?

Forslagstillere: Siri Fransson og Jens Revold

Under den siste rødgrønne regjeringen var SV et av partiene som gikk i bresjen for å 
få til en satsing på denne prosessen, opprinnelig initiert av FN og i Norge formulert 
som  en egen handlingsplan for full universell utforming (UU) pr 2025. Universell 
utforming handler dypest sett om å gjøre samfunnet på alle plan tilgjengelig for alle, 
også personer med nedsatt funksjonsevne. Norge ratifiserte i 2013 FN-konvensjonen 
for mennesker med nedsatt funksjonsevne (CRPD). Men Norge har, i motsetning til  
øvrige nordiske land ikke  signert tilleggskonvensjonen som åpner for klageadgang til 
FN. 

Handlingsplanen som faktisk har bestått av flere handlingsplaner over tid,  pekte på 
en rekke sektorinnsatser innen bygg og anlegg, IKT, uteområder, transport, og 
sektorovergripende tiltak. Dette gikk som det måtte gå, treghet og unnfallenhet har 
skjedd – nåværende regjering kom opp med utkast til en ny handlingsplan i 2019.

Riksrevisjonens rapport fra 2019 angående tidligere planer peker på flere svakheter; 
blant annet at politisk engasjement på feltet må økes, at bedre kompetanse må 
etableres, mer kunnskaper om kostnader og effekter, og nye tiltak i 
utdanningssektoren som langt på vei hadde blitt holdt utenfor. Det går tregt, i 2016 
rapportertes det for eksempel at bare 1/3 av landets boenheter hadde vanskelig eller 
ingen adgang med rullestol og at bare rundt 10 % av landets jernbanestasjoner var 
universelt utformet!

Noe positivt har skjedd! Partiet Rødt stilte krav til Oslo kommune i 
budsjettbehandlinga for 2019 på rundt 100 mill. kroner og fikk støtte for dette. 

En gruppe SVere på Stortinget fremmet et dok 8. forslag i mai 2020 med en hel serie 
krav og forslag til regjeringen for å ta dette videre: Tidspunkt for gjennomføring 
fastholdes til 2035, UU inn som del av en nærskolestrategi, UU inn i nasjonal 
transportplan, forbedret UU gjennom styrking av diskrimineringsloven med henblikk 
på varer og tjenester, UU gjennom utbedring av  valglokaler og møterom i 
kommunestyrer og e-valgsløsninger, UU innen kultursektoren, UU innen bygg og 
transport, UU innen katastrofehåndtering, og UU mht byrdefordeling hos 
virksomhetseier. 

I komitebehandlingen i oktober sto de rødgrønne mot regjeringen i kravene om å 
styrke disse punktene, men ble i hovedsak stemt ned. 

SV gjorde her en formidabel jobb, og med et rødgrønt skifte kan deler av dette 
komme på plass.  Imidlertid er det et viktig fokus som må fram: Selv om 
handlingsplanen(e)  har noen svakheter, ligger utfordringen mye mer på 
gjennomføringsplanet. Svært få kommuner har kapasitet og kompetanse til å realisere
de kravene som alt ligger der. Av landets 365 kommuner er det for eksempel bare 40 
som er del av et kommunenettverk for universell utforming, som igjen er det eneste 
kompetansetilbudet for sektoren. Regionalt nivå med fylkeskommune og statsforvalter
blir i liten grad brukt for å støtte opp kommunene. De har ikke nok folk, ikke 
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økonomiske midler og ikke nok kompetanse. Også innen høyere utdanning er 
universell utforming fraværende slik at tilgangen på fagfolk er for svak. Hele 
opplegget er mao. et godt stykke på vei bra på papiret, men mangler 
gjennomføringskraft. 

Det må en betydelig sterkere satsing til i forhold til hele apparatet som skal stå for 
gjennomføringen; kommune, fylkeskommune, bygningsmyndighetene, Statens 
vegvesen, skoleverket og andre instanser. Disse er tett på behovene og har 
myndighet til å stille krav til gjennomføring. 

Bergen SV vil i tiden framover arbeide videre med disse viktige spørsmålene og følge 
nøye med på hvordan også en rødgrønn regjering makter å komme videre på 
området. Selv om det opprinnelige målet om et fullt universelt utformet Norge som 
opprinnelig mål pr 2030 kanskje ikke er mulig, vil SV ikke svikte de mange titusener 
med nedsatt funksjonsevne i årene framover. 

Bergen har også store mangler på dette området,  noe som ofte er understreket av 
våre representanter i bystyret. Bergen bør fint kunne bli en foregangs-kommune for 
universell utforming. Her vil SV stå på i årene framover!

Uttalelsen skal, hvis den blir vedtatt, sendes til fylkesårsmøtet Vestland SV, 
Stortingsgruppa til SV og lokale og regionale medier
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U21- Wizz Air skal ut av Norge!

Forslagsstiller: Sara Bell og Jens Revold

Norsk fagbevegelse og venstresiden har vært avgjørende for å bygge landet og den 
velferden vi alle nå nyter godt av. Den balansen vi i dag har i arbeidslivet fungerer 
godt mange steder og fagbevegelsen er helt avgjørende for at vi får til en god 
fordeling mellom arbeid og kapital. Først og fremst er bevegelsen  sentral for alle i 
lønnet arbeid (også de ikke i fast jobb), men fagbevegelsens sterke stilling er også 
viktig for den alminnelige verdiskapningen. Ved siden av at fagforeningene selvsagt 
er av stor betydning for den enkelte og de ansatte på arbeidsplassene, er de viktige 
også for næringslivet. Uro og krangel på arbeidsplassene er direkte skadelig for 
bedrifter og virksomheter både i det private så vel som i det offentlige. Når Norge 
generelt rager på toppen av FNs menneskerettighetsindeks, så har dette mye å gjøre 
med et velfungerende arbeidsliv. 

Men det er utfordringer og den norske modellen er under press. Mye startet i forrige 
århundre under Margaret Thatcher i Storbritannia og Ronald Reagan i USA. Det å 
ødelegge fagforeningene ble et varemerke for høyresida og har medført en klar 
svekkelse av rettigheter og lønnsforhold utover fra 90-tallet. I Vest-Europa og Nord-
Amerika har vi over tid hatt en situasjon der reallønningene langt på vei står stille, 
mens lederlønninger og kapitalavkastning øker kraftig. Venstresida kan ikke sitte stille
å se på dette. 

Wizz Air er et av de nyeste symbolene på denne vanvittige utviklingen. 

Da selskapet etablerte seg i Romania og Mircea Constantin prøvde å starte en 
fagforening for ansatte, mistet han og 18 medansatte jobben. Saken gikk til 
høyesterett der selskapet tapte. Ved siden av at selskapets etablering i Norge setter 
norske arbeidsforhold på prøver, handler dette også om internasjonal solidaritet. Og 
selv om fagforeninger etter hvert kanskje tillates, hører vi undertonen, de blir ikke godt
mottatte. Se bare hva selskapets konsernsjef uttalte til E24 7.10.2020:

På spørsmål fra pressen om basen på Gardermoen skal bemannes med nordmenn 
og om det vil være et norsk lønnsnivå, svarte Váradi. 

– I starten ser jeg nok for meg at vi benytter eksisterende ressurser i konsernet, sa 
Váradi og fortsatte om lønnsnivået:

– Vi har ikke noe valg, for betaler vi ikke i henhold til gjeldende markedsforhold er det 
ingen som vil jobbe for oss. 

Wizz Air-sjefen er klar på at han ikke utnytter noen ansatte, men avviser blankt at det 
er aktuelt å inngå tariffavtaler med fagforeninger hvis han skal ha ansatte i Norge: 

– Nei, det er ikke planen. Vi er et flyselskap uten fagforeninger, sier Váradi.

– Vi er stolte av vår selskapskultur. Vi har en åpen og god dialog internt i selskapet, 
blant annet med et ansattråd, fortsetter han.
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I ettertid har konsernsjefen trukket seg noe, sier han vil se an situasjonen i Norge. 
Men det ikke en jublende støtte til fagorganisering. Når dette selskapet kan fly mellom
Oslo og Nord-Norge for mellom 99-199 kroner sier det seg selv at dette ikke er 
økonomisk bærbart over tid. Prisene avspeiler den gamle historien med gambling 
rundt ansattes lønns og arbeidsforhold. Se bare på hva som skjer i 
entreprenørbransjen.

Saken rundt Wizz Air er prinsipiell og derfor viktig. Norge har forpliktelser i forhold til 
ILO-konvensjonen og frihet til fagorganisering. I Norge skal norske arbeids- og 
lønnsforhold gjelde og arbeidsmiljøloven ivaretas. Gro Harlem Brundtland sa i sin tid 
at EØS-avtalen ikke ville omfatte norsk arbeidsliv. LO og de største forbundene har 
vedtatt at  ILO-konvensjoner, arbeidsmiljøloven og tariffavtaler har forrang foran EØS-
bestemmelser. 

På de premissene selskapet nå opererer på i Norge er bare en konklusjon mulig: 
Selskapet må ut av landet!
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Årsmelding fra styret i Bergen SV for året 2020

GENERELL KOMMENTAR

2020 har vært et annerledes år, men sett etter forholdene et godt år for Bergen SV. 

Korona-pandemien har påvirket hvordan vi kan ha møter og drive aktivitet, og som 

sådan påvirket arbeidet til både styret og lokallaget. Likevel har lokallaget gjennomført

en rekke møter og deltatt på arrangementer og i samfunnsdebatten på andre måter. 

Av hovedmålene som var satt for året har styret oppfylt dem som kunne oppfylles i 

den nye hverdagen, men noen punkter måtte en gå vekk ifra. Styret er stolt over 

hvordan medlemmer, folkevalgte og tillitsvalgte i Bergen SV har vært aktive på en ny 

måte. Vi er SVs største lokallag, med 1129 medlemmer i overgangen til 2021. 

Dette året har vi hatt ideologisk skolering gjennom studiesirkler, samt en rekke 

temamøter om politiske områder. I tillegg har det vært fokus på å få styrket og 

opprettet bydelslag og nettverk. På høsten har lokallaget arbeidet med innspill til det 

nasjonale arbeidsprogrammet. Hoveddelen av aktiviteten har vært digital. Styret 

merker seg at digitale møter ikke er et hinder for gode refleksjoner eller grundige 

diskusjoner, men at det er langt vanskeligere å mobilisere til digitale møter. 

STYRETS ARBEID

Styret har i perioden bestått av:

Arbeidsutvalget: 

Leder: Hilde Maria Boberg Andresen

Politisk nestleder: Tina Åsgård rganisatorisk nestleder: Ivar Grape ArnesenKasserer:

Aslak  wren

Styremedlemmer:

Carjet Demir

Erik GullaksenSteinar Sandstad 

Rasmus Berg / Mari Chamberlain (representant fra Bergen Sosialistisk Ungdom)

Augusta Moen  psahl (representant fra Høyden SV)

Mikkel Grüner (representant fra bystyregruppen)

bergen@sv.no | sv.no/bergen 1

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28



Varamedlemmer:

Kristin SkaarBenedict Ernest Peters

Linda Karin Gangstøe

Jens Revold

Grethe Teigland (trakk seg fra vervet i september, etter å ha hatt permisjon første 

halve året av styreperioden)

Det har blitt avholdt 16 ordinære styremøter i denne styreperioden, samt to 

strategisamlinger med bystyregruppen.

Styremøter i perioden: 

27. januar

19. februar

12. mars 

2. april

23. april

14. mai

4. juni

25. juni

13. august

10. september

30. september

28. oktober

18. november

9. desember

6. januar (2021)

20. januar (2021)

Morten Heszlein-Lossius er distriktssekretær i SV, og har vært disponert 40% av 

Bergen SV. Etter forhandlinger mellom Vestland og Møre og Romsdal er denne 

disponeringen nå justert til om lag 30%. I slutten av 2020 søkte Heszlein-Lossius om 

frikjøp på grunn av tillitsverv i Palestinakomiteen. Søknaden ble innvilget og Bergen 

SV mottar derfor i år 75.000kr i kompensasjon. 
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Økonomistyring

Styret har i løpet av perioden gått over til en ny regnskapsfører-ordning. Vi har gått 

vekk ifra å ha ekstern regnskapsfører, og regnskap er nå kasserer sin oppgave. Det 

innebærer også at det ikke lenger er felles styring av kontoene og felles 

regnskapsfører hos Bergen og Vestland SV I tillegg har vi måtte skille bystyregruppen

og lokallagets økonomi helt fra hverandre, som en følge av endringer i bystyrets 

reglement. 

I starten av perioden har de vært en del utfordringer med å få oversikt over lokallagets

økonomi, og det ble avholdt eget  medlemsmøtemøte for  godkjenning av regnskapet 

2019 i september 2020, i tråd med vedtak på årsmøtet. Det har vært en stor jobb å 

overta og finne ut av den økonomiske situasjonen, men vi har nå kontroll på 

lokallagets økonomi. Styret har etter møtet om regnskap fulgt opp med grep for å 

bedre lokallagets økonomistyring. Vi arbeider for å sikre god og tilstrekkelig opplæring

av kasserer i regnskapsføring, og kasserer rapporterer om økonomien på hvert 

styremøte og større beløp som skal overføres krever styrets godkjenning.

Flytting

Vi har i desember overtatt nye kontorer. Kontorene er i samme bygg som tidligere, og 

adressen er fremdeles St. Jakobs plass 9, men vi holder nå til i første etasje i finere 

og mer tilgjengelige kontorer. I romjulen kom en rekke gatekunstnere som holder til i 

Bergen og satt sitt preg på lokalene ved å male veggene. Det har også vært en rekke 

frivillige med på flytteprosessen, og Sosialistisk Ungdom har også bidratt. 

POLITISKE HOVEDPRIORITERINGER

Bergen SV har som mål å være en drivkraft i utvikling av SVs politikk. Vi skal være 

synlig i mediebildet og sette dagsorden. Dette året har Bergen SV arrangert en rekke 

møter og kommet med mange innspill til SVs arbeidsprogram. 

Årsmøtet til Bergen SV er et viktig politisk møte. Uttalelser fra årsmøtet 2020 er sendt 

videre til relevante organer og tatt til diverse medier. Uttalelsene «NATO gjør verden 

farligere», «På tide med full selvbestemmelse», «tegnspråklige sykehjemsplasser for 

døve i hele Vestland», «strengere regulering av oppdrettsnæringen» og «situasjonen 

i Catalonia» ble videresendt og vedtatt på fylkesårsmøtet. SVs bystyrerepresentant 
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Diane Berbain tok også opp saken om Catalonia i bystyret i Bergen. Nødvendigheten 

av tegnspråklige sykehjemsplasser ble tatt opp i BA av Bergen SVs medlem Kaja 

Meek  lsen i forbindelse med tegnspråkdagen den 23. september. 

Uttalelsen «det er på tide å regulere omsetningen av cannabis» ble også oversendt 

fylkesårsmøtet, men ble nedstemt. Politisk nestleder Tina Åsgård var i Klassekampen

og snakket om denne uttalelsen og fremmet Bergen SV sitt syn.

Uttalelsen «Bergen for Bheki» ble tatt til bystyret. Lokallagsleder Hilde Boberg 

Andresen var i BA og snakket om årsmøtevedtaket, og 29. Januar 2020 tok 

bystyrerepresentant Eira Martinsen Garrido saken opp i bystyremøte. Bystyret sluttet 

seg til Garridos forslag om at Bergen skulle støtte opp om Bheki, og Garrido var også 

på NRK og snakket om saken. 

På bakgrunn av vedtatt politikk på årsmøtet 2020 har lokallaget også spilt inn en 

rekke innspill til SVs arbeidsprogram.

Arbeid og velferd

Bergen SV har arrangert medlemsmøte om arbeidslivspolitikk i mai, studiesirkle i 

sosialisme hvor ett av møtene handlet om kapitalisme og sosialisisk økononomi, og et

eget møte i feministisk studiesirkel om kvinner, arbeid og klasse. I forbindelse med 

det nasjonale arbeidsprogrammet arrangerte vi et eget møte med fokus på arbeid og 

velferd. Lokallaget har stilt opp på fanemarkeringer med fagbevegelsen. Bergen SV 

har startet et fagpolitisk nettverk. Lokallagsleder og politisk nestleder har deltatt på to 

fagpolitiske samarbeidsmøter med L  i perioden. Bergen SV markerte 1. mai for det 

meste digitalt i år. Bydelsgruppen Sandviken, Skuteviken, Stølen og Fjellsiden SV 

arrangerte et eget nabolagstog, som ble dekket av BA over 2 sider. 

Klima og miljø

Lokallaget har støttet opp om den nasjonale kampanjen i sosiale medier for verdens 

miljødag. Vi har holdt sosialistisk studiesirkel hvor ett av møtene dreide seg om 

kapitalistisk veksttvang, miljø og bærekraft , medlemsmøte om Hordfast, og 

samarbeidet med Vestland SV om et møte om fornyrbar enegi. I tillegg er det 

arrangert møter med fokus på transport og samferdsel. I sommer feiret og markerte vi

bybanens tiårsjubileum med løfte om at vi skal fortsette å kjempe for mer bane.
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Feminisme

Vi har i denne perioden arrangert  studiesirkel i feminisme, samt møte om veien 

videre etter #metoo i anledning Kvinnefestivalen 2020. Vi har deltatt på allmøtene til 

planleggingen av 8. mars i Bergen, og i forkant av selve 8. mars arrangerte vi 

paroleveksted. Vi deltok i toget på 8. Mars under parolene «Ta kampen for 6-

timersdagen» og «Bort med nemndene!». Hilde Boberg Andresen og Linda Gangstøe

fra styret har hatt innlegg i BT om kampen for 6-timers normalarbeidsdag.

I desember arrangerte vi et eget medlemsmøte om abort, og i oktober deltok vi på 

markering til støtte for mennesker i Polen som kjemper mot abortforbud. Bergen SV 

deltok på digital markering av Pride. 

Antirasisme

Styret i Bergen SV har drøftet hvordan vi kan være en enda tydeligere 

kompromissløs, antirasistisk organisasjon. Vi har diskutert med bystyregruppen om 

tiltak for byen, og vært aktive i den antirasistiske kampen på sosiale medier. I 

samarbeid med bystyregruppen arrangerte vi et åpent møte om antirasisme, og i 

samarbeid med Vestland SV sitt minoritetspolitiske utvalg hadde vi temamøte om 

hvordan møte rasistiske og hatefulle ytringer i offentlig rom. Styremedlem i Bergen SV

Aslak  wren var sammen med bystyrerepresentant Camilla Ahamath i BA for å rette 

fokus mot samers utfordring i Bergen. 

Tillitsvalgte og folkevalgte fra Bergen SV deltok på markeringen mot SIAN i Bergen, 

og Bergen SV deltok på Black Lives Matter-demonstrasjonen i sommer. 

Internasjonal solidaritet

Dette året har vært mye preget av solidaritet med mennesker i Moria, og andre 

flyktningleirer. Vi har arrangert fysisk demonstrasjon utenfor bystyremøtet i 

forbindelse med et forslag fra SV om at Bergen må slutte seg til oppropet for Moria. 

Forslaget fikk flertall. Vi har også deltatt på digitale markeringer og uttrykt oss 

gjennom debattinnlegg. Vi deltok med appell på digital markering av Al-Nakba, dagen 

som markerer starten på okkupasjonen av Palestina. Vi har støttet opp om 

Palestinakomiteens kampanjer for Palestina i sosiale medier i forbindelse med FNs 

internasjonale dag for solidaritet med det palestinske folk. 
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ORGANISATORISKE HOVEDPRIORITERINGER

Medlemmer og medlemsaktivitet

Bergen SV er landets største lokallag, med 1129 medlemmer ved årsskiftet til 2021. 

Av de er 1011 betalende medlemmer. I 2019 hadde vi 947 betalende medlemmer, så 

til sammenligning er dette en økning, selv om det ikke oppnådde målet om 1100 

betalende medlemmer i 2020. 

Styret ønsker at alle medlemmer, nye og gamle, skal føle seg velkommen. Nye 

medlemmer ringes og ønskes velkommen, og vi holder kontakt med medlemmene 

gjennom sosiale medier og eget nyhetsbrev som sendes ut annenhver uke. Dette året

har det vært arrangert en rekke møter og aktiviteter, de aller fleste har vært digitale. 

Det er en utfordring å mobilisere folk til å komme på de digitale arrangementene

Vi har arrangert egne ringerunder for å få medlemmer som ikke har betalt 

kontingenten til å gjøre dette. 

I forbindelse med SVs arbeidsprogram har det vært arrangert 3 temamøter. Styret 

hadde ønsket å arrangere flere, men dessverre ble førsteutkastet til programmet 

forsinket og det ble  ikke tid til mer. 

På grunn av koronasituasjonen ble ideologiseminar med Vestland SV, 1. mai lunsj og 

sommerfest ikke gjennomført. 

Prøveprosjekt i Zetkin

Vi ble oppfordret av sentralt og fylkesstyret om å delta i et organisatorisk 

prøveprosjekt med Zetkin. Prosjektet gikk ut på å bruke verktøyet Zetkin til å 

organisere medlemmer og aktivitet på. Det startet med å få medlemmer til å gå inn og

fylle ut en undersøkelse om hvordan de ønsker å være aktive. Det har vist seg som 

en svært aktiv måte å arrangere ringerunder på og å skaffe riktige frivillige til riktige 

oppgaver, men det er en stor og tungvint jobb å få medlemmene til å registrere seg 

gjennom å ta undersøkelsen, gitt lokallagets størrelse. 

Lokalorganisering

Styret har fortsatt arbeidet med å opprette bydelsgrupper. Bydelsgruppene har vært 

invitert med på styremøter en gang i halvåret, og vært invitert med på strategisamling 
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med bystyregruppen. Bydelsgruppene har i varierende grad hatt egne aktiviteter. At 

det har vært så restriktive regler grunnet smittevern har vært en utfordring når det 

gjelder arbeidet med bydelsgruppene. 

 versikt over bydelsgrupper:

Arna og Åsane SV

Fana og Ytrebygda SV

Laksevåg SV

Sandviken, Skuteviken, Stølen og Fjellsiden SV

Sydneshalvøen SV

Årstad SV

Det har i tillegg vært noe aktivitet lokalt i Fyllingsdalen.

Nettverk

Styret har valgt å opprette lokale nettverk som kan fordype seg i politikkområder. 

Kontaktpersoner for nettverket har vært invitert med på styremøter en gang i halvåret 

og vært invitert med på strategisamling med bystyregruppen. Det er varierende hvor 

langt vi er kommet i oppstarten av disse nettverkene, felles for alle er at vi er i 

startfasen fremdeles. 

 versikt over nettverk

Fagpolitisk nettverk

Miljøpolitisk nettverk

Kulturpolitisk nettverk

Skeivt nettverk

Samarbeid med andre organisasjonsledd og andre organisasjoner

Andre organisasjonsledd

Representant fra Bergen SU, SVs bystyregruppe og studentlaget Høyden SV møter 

med fast medlem med fulle rettigheter på styremøter i Bergen SV. Lokallagsleder 

møter i gruppemøtene til bystyregruppen. Bergen SV har deltatt på møter hos både 

SU og Høyden SV, og vi har samarbeidet om markeringer, politikk og møter. Marthe 

Hammer, som satt i den sentrale arbeidsprogramkomiteen, har deltatt på ett 

styremøte og orientert om komiteens arbeid. 
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I samarbeid med Bjørnafjorden SV og Stord SV har vi arrangert medlemsmøte om 

Hordfast.

Bergen SV har arrangert aktivitet i samarbeid med fylket, og møtt med representant 

på utvidet fylkesstyremøte. 

Samarbeid med andre organisasjoner

Bergen SV har i 2020 oppfordret våre medlemmer til å delta på arrangementer i regi 

av organisasjoner vi samarbeider med, og delt deres politiske budskap på sosiale 

medier. Vi har hatt samarbeidsmøter med L  en gang i halvåret, og vært gjest på 

L s årsmøte i Bergen. 

Vi har stilt med appellanter og debattanter på en rekke arrangementer og debatter i 

regi av andre organisasjoner. 

Utadrettet aktivitet og aksjonisme

Til tross for restriksjoner har lokallaget arbeidet for å være så synlig som mulig. Det 

har ikke vært mulig å gjennomføre jevnlige stands og morgenaksjoner eller nasjonale 

aksjonsdager. 

Vi har likevel markert oss på merkedager, gjennom å tematisere møtene våre, skrive 

debattinnlegg, delta på mindre markeringer og være synlig digitalt.  Der det har vært 

forsvarlig og mulig har vi deltatt på fysiske demonstrasjoner og markeringer. 

Dette året har Bergen SV økt aktiviteten sin på sosiale medier og opprettet instagram-

konto.

Merkedager

8. mars

På kvinnedagen 8. mars gikk SV i Bergen under parolene “ta kampen for 6-

timersdagen” og “bort med nemndene”. Lokallagsleder i Bergen SV holdt appell på 

frokostmøte med Venstrealliansen og vår fylkestingsrepresentant Marthe Hammer 

mottok kåringen som Bergens tøffeste jente 2020. 
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1. mai

Den tradisjonelle 1. mai-lunsjen kunne ikke gjennomføres i 2020. Vi sluttet oss til SV 

sin nasjonale, digitale markering av dagen. Bydelsgruppen , Sandviken, Skuteviken, 

Stølen og Fjellsiden SV arrangerte et lite nabolagstog som fikk god pressedekning i 

BA. 

Pride og regnbuedagene

Pride-paraden var digital i år. Bergen SV deltok med forhåndsinnspilte videoer med 

kamprop, minitog og hilsener. Hele pride-uken markerte vi kampen for skeives 

rettigheter i sosiale medier. 

Oversikt over arrangementer

1. februar demonstrasjon protest mot “the deal of the century”

7. februar møte livepodcast med Lahlum og

Lysbakken i Bergen

4. mars møte #metoo-hva nå? Møte i forbindelse

med kvinnefestivalen i Bergen, i

samarbeid med SVs bystyregruppe,

Høyden SV, F  og Fagforbundet.

6. mars workshop paroleverksted til 8. mars

8. mars markering Kvinnedagen

11. mars demonstrasjon «evakuer barna fra Moria - gi beskjed

til bystyret»

19. mars digitalt medlemsmøte hva skal SV mene om de store

samferdselssakene?

1. april digital markering evakuer barna fra Moria

8. april digitalt medlemsmøte orientering om bystyregruppens

arbeid

bergen@sv.no | sv.no/bergen 9

236

237

238

239

240

241

242

243

244

245



22. april digital studiesirkel sosialistisk studiesirkel 1: kapitalisme

og sosialistisk økonomi

1. mai Markering Arbeidernes internasjonale kampdag

5. mai digitalt medlemsmøte arbeidslivspolitikk med Kirsti Bergstø

6. mai digital studiesirkel sosialistisk studiesirkel 2: borgerlig

demokrati og sosialistisk folkestyre

med Ingrid Fiskaa

15. mai digital markering Nakba-dagen

19. mai digitalt medlemsmøte bybanen til Åsane

20. mai digital studiesirkel sosialistisk studiesirkel 3:

globalisering, frihandel og

begrensninger og rettferdig

internasjonal handel med Hege

Skarrud

3. juni digital studiesirkel sosialistisk studiesirkel 4:

kapitalismens trang til vekst vs. miljø

og bærekraft med Tone Smith

8. juni digitalt medlemsmøte møte om bybudsjettet i Bergen

11. juni digitalt medlemsmøte møte om Hordfast, i samarbeid med

Bjørnafjorden SV og Stord SV.  

17. juni digital studiesirkel sosialistisk studiesirkel 5: krig, fred

og anti-militarisme med Gjermund

Skaar.

27. juni digital markering regnbuedagenes Lovedown, digital

parade

22. august markering fanemarkering mot SIAN
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1. september digitalt møte åpent møte om antirasisme i

samarbeid med bystyregruppen

9. september digital studiesirkel feministisk studiesirkel 1:

introduksjon til feminisme med Ingrid

Hodnebø

14. september digitalt medlemsmøte møte om regnskapet for 2019

16. september digitalt seminar seminar om fornybar energi i

samarbeid med Vestland SV

23. september fanemarkering solidaritet med vekterne

23. september digital studiesirkel feministisk studiesirkel 2: kvinner,

arbeid og klasse med  ddny Irene

Miljeteig

28. september bydelsgruppemøte Fana SV: hvordan skape en bydel

der alle trives?

1. oktober markering fanemarkering for de streikende

vekterne

7. oktober digital studiesirkel feministisk studiesirkel 3: salg av

kjønn og kropp med Mariann Fossum

9. oktober medlemsmøte møte for nye medlemmer, i

samarbeid med Vestland SV

9. oktober møte folkemøte med Audun Lysbakken, i

samarbeid med Høyden SV og

Vestland SV

15. oktober bydelsgruppemøte bybanevandring med Årstad SV

21. oktober digital studiesirkel feministisk studiesirkel 4: vold mot

kvinner med Tove Smaadahl
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22. oktober markering fanemarkering for vekterne

31. oktober markering norway in solidarity with polish

women

3. november digitalt medlemsmøte sykkelstrategi for Bergen kommune

2020-2030

4. november digital studiesirkel feministisk studiesirkel 5:

abortkampen og reproduktive

rettigheter med Mette Løkeland

9. november bydelsgruppemøte Årstad SV:møte om bybudsjettet

19. november digitalt medlemsmøte møte om arbeidsprogram 1: arbeid

og helse

24. november digitalt møte Hvordan håndtere rasistiske budskap

og provokasjoner. I samarbeid med

minoritetspolitisk utvalg i Vestland

SV.

26. november digitalt medlemsmøte møte om arbeidsprogram 2:miljø

30. november digitalt medlemsmøte møte i faglig nettverk i Bergen SV

3. desember digitalt medlemsmøte møte om arbeidsprogram 3:

demokrati, deltakelse og

internasjonal politikk.

10. desember digitalt medlemsmøte møte om abort

15. desember digitalt møte kom i jule- og valgkampstemning

med Audun Lysbakken

18. januar digitalt medlemsmøte bybanetraseen mot Åsane med Jarle

Brattespe
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Øvrige tillitsvalgte og årsmøtevalgte funksjoner: 

Revisorer for 2020: 

Lillian Blom 

Lena Seim Grønningsæter 

Valgkomite i Bergen SV:

Sara Bell (leder)

 le Helge Gundersen

Ayla Tessem (fratrådte 04.01 2021)

Representasjon i andre SV-organer: 

Sentralstyret:

Audun Lysbakken (leder)

Gina Barstad (styremedlem)

Landsstyret: 

 ddny Irene Miljeteig (direktevalgt)

Camilla Ahamath (for Vestland)

Fylkesstyret:

Camilla Ahamath (politisk nestleder)

Akhtar Chaudhry (organisatorisk nestleder)

Audun Syltevik (kasserer)

Torunn  lsnes (kommunalpolitisk leder)

Hilde Maria Boberg Andresen (styremedlem)

Medlemmer i nasjonale utvalg:

Miljøpolitisk utvalg:

Jarle Brattespe

Kerim Nisancioglu

Kvinnepolitisk utvalg

Mariann Fossum

Fagpolitisk utvalg

Sara Bell

Vigdis Vestvik
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Merknaden til Årsmelding:
"Årsmøtet ønsker at det i fremtidige årsmeldinger ligger ved en oversikt over offisielle og
sammenlignbare medlemstall for Bergen SV for flere år tilbake. For 2020 er det offisielle
medlemstallet for Bergen SV 1085, mot 1039 i 2019."



Årsberetning for Bergen SVs bystyregruppe 2020 
 
Den politiske situasjonen 
 
Årets arbeid har naturlig nok vært preget av Covid 19-pandemien og kommunens håndtering 
av denne. SVs politiske linje har fra utbruddet av pandemien vært todelt: 
 
Dels en prinsipiell tilnærming til informasjonsflyt, beslutningsprosesser, og byrådets tolkning 
og bruk av fullmaktene sine i en ekstraordinær situasjon, med den belastningen det har 
medført for lokaldemokratiet. 
 
Dels en kritisk tilnærming til i hvilken grad kommunen har maktet å tilby innbyggerne gode 
og tilstrekkelige tjenester under pandemien, ikke minst for utsatte grupper. 
 
Dette er et arbeid som fortsatt i aller høyeste grad pågår, og som vi vil fortsette inn i det nye 
året ut fra vår egen tolkning av den tilsynsrollen vi har blitt pålagt. 
 
Selv om vi rent praktisk har måttet gjennomføre fraksjons-, gruppe-, utvalgs- og 
bystyremøter digitalt, har 2020 samtidig vært året der gruppens arbeid har funnet sin form 
og kommet inn i en god rytme. 
 
Den parlamentariske situasjonen er i hovedsak uendret på tross av en serie kollapser i 
høyreopposisjonen: FrP har endelig ekskludert to medlemmer som nå er uavhengige. 
Pensjonistpartiets ene representant har meldt seg ut. I FNB har tidl. gruppeleder og to 
medlemmer meldt seg ut og blitt uavhengige. 
 
I høyreopposisjonen er det altså nå til sammen seks uavhengige representanter, like mange 
som SVs gruppe. 
 
Byrådet sitter fortsatt i mindretall. Vår analyse har fra begynnelsen av perioden vært at 
dette slik som i forrige valgperiode er et sentrumsbyråd som styrer for å styre, uten retning, 
med et halvhjertet prosjekt og en uklar og svak ledelse. 
 
Med lite venstresidepolitikk fra Arbeiderpartiet og nesten fraværende miljø- og klimapolitikk 
fra MDG står SV i en gunstig strategisk situasjon, som vi stadig søker å utnytte til å få 
gjennom mest mulig av vår politikk. 
 
Det gjør vi ved å ta rollen som konstruktiv, men skarp og kritisk opposisjon. 
 
Vi prøver systematisk å utnytte spillerommet i opposisjon ved å tilby relevante løsninger og 
god politikk, ikke minst i de store sakene, uten at våre stemmer blir tatt for gitt. 
 
SV er ikke et støtteparti for byrådet. Vi stemmer for det vi er for, og mot det vi er mot. 
 
Fordi vi ser det som avgjørende å få gjennom mest mulig konkret politikk har vår vurdering 
igjen vært at vi, på betingelse av tilstrekkelige gjennomslag, kunne gjøre budsjettforlik med 
byrådspartiene og Sp. 



 
Etter lange forhandlinger på høsten kom vi i mål med en avtale. I forhandlingene la SV vekt 
på fattigdomsbekjempelse, miljø- og klimatiltak, og en styrking av de kommunale tjenestene. 
 
Med landets største og beste lokallag i ryggen skal bystyregruppen gjøre sitt beste for å være 
en politisk kraft i Bergen også fremover. Vi ser frem mot resten av dette året med en viss 
selvtillit og forsiktig optimisme. 
 
På vegne av SVs bystyregruppe, 
 
Mikkel Grüner, 
Gruppeleder 
 
Den praktiske organiseringen av bystyregruppen 
 
SV har seks faste representanter i bystyret. I tillegg består gruppen av ni varaer til bystyret, 
og tre varaer til utvalgene. 
 

Navn: Verv: 
Mikkel Grüner (Gruppeleder) Fast medlem 
Diane Berbain (Gruppenestleder) Fast medlem 
Jarle Brattespe Fast medlem 
Camilla Ahamath Fast medlem 
Andreas Madsen Berg Fast medlem 
Eira Martinsen Garrido Fast medlem 
Lillian Blom Vara, bystyret 
Vigdis Irene Vestvik Vara, bystyret 
Marcos Amano Vara, bystyret 
Steinar Nørstebø Vara, bystyret 
Oddny Irene Miljeteig Vara, bystyret 
Tina Åsgård Vara, bystyret 
Stine Willemo Strøm-Andresen Vara, bystyret 
Ann Kristin Ramstrøm Vara, bystyret 
Randi Amundsen Vara, bystyret 
Siri Fransson Vara, utvalg 
Johanne Vaagland Vara, utvalg 
Knut Remi Heimvik Vara, utvalg 

 
Store deler av bystyrearbeidet skjer i de fire fagutvalgene, hvor SV er representert på 
følgende måte: 
 

Utvalg for finans, kultur, næring 
 

Andreas Madsen Berg Medlem 
Vigdis Irene Vestvik Vara 



Steinar Nørstebø Vara 
Ann Kristin Ramstrøm Vara   

Utvalg for barnehage, skole, idrett 
 

Mikkel Grüner Leder 
Camilla Ahamath Medlem 
Stine Willemo Strøm-Andresen Vara 
Johanne Vaagland Vara 
Knut Remi Heimvik Vara   

Utvalg for miljø og byutvikling 
 

Jarle Brattespe Medlem 
Eira Martinsen Garrido Medlem 
Lillian Blom Vara 
Marcos Amano Vara 
Tina Åsgård Vara 
Diane Berbain Vara   

Utvalg for helse og sosial 
 

Diane Berbain Nestleder 
Oddny Irene Miljeteig Vara 
Randi Amundsen Vara 
Siri Fransson Vara 
Shahen Ahmad  

 
Gruppesekretær 
 
Gabriel Steinsbekk er fast ansatt som gruppesekretær. I perioden fra 1. mai til 6. oktober var 
Eira Martinsen Garrido vikar i Gabriels foreldrepermisjon. 
 
Saker i bystyret 
 
Interpellasjoner og representantforslag som SV har fremmet i 2020: 

- Situasjonen i Catalonia. 
- Opplæring om bybudsjett. 
- Vedrørende gode nabolag, verdig alderdom: kommunens tilpasning til eldrebølgen 
- Støtte til oppropet «Evakuer barna fra Moria». 
- Helhetlig ungdomsplan for Bergen. 
- Hatytringer i Bergen kommune. 
- Etablering av solidaritetsportal. 
- Praksis for gudstjeneste i skoletiden og alternativt tilbud. 
- Kollektivfelt på alle firefeltsveier. 
- «Navnløse» kvinner på sokkel. 
- Lokal samisk undervisning. 



 
En rekke av temaene som SVs representanter har stilt spørsmål om i fagutvalg eller bystyret i 
2020: 

- Om Rothaugen skole. 
- Om endringer i økonomisk sosialhjelp. 
- Om kapasitet på det akutte overnattingstilbudet. 
- Om NAV og stenging av publikumsmottak. 
- Åpenhet om ny korona-forskrift. 
- Om vanskelige forhold for syklister ved veiarbeid på Nedre Nygård og Nygårdstangen. 
- Om Tveiterås skole. 
- Om høye mobbetall på mange av skolene i Bergen Vest. 
- Vedrørende utgreiing av tilsyn grunnet høye mobbetall. 
- Status og framdriftsplan for nytt tilbygg til Fyllingsdalhallen. 
- Lån av digitale verktøy i skolen. 
- Om Bergenhus barneverntjeneste. 
- Forsvarlig inneklima på skolene. 
- Praksis for fast ansettelse av lærere. 
- Tilpasset opplæring i hjemmeundervisning grunnet Covid-19. 
- Frafall i idretten. 
- Tegnspråk som valgfag. 
- Psykisk helse i Bergensskolen. 
- Oppfølging av tjenester til personer med diagnoser i autismespekteret. 
- Gjenåpning av Innbyggerservice og NAV-kontor. 
- Gjenåpning av brukerrom. 
- Satsing på hele stillinger og sykefravær i hjemmetjenesten. 
- Koronatelefonen og testkapasitet. 
- Dagsentertilbud under koronasituasjonen for personer med utviklingshemming. 
- Om Omsorgsbasen for kvinner og krisesenter for kvinner i aktiv rus. 
- Oppfølgning av planen mot vold i nære relasjoner. 
- Vedr. oppdatering og godkjenning av pandemiplanen. 
- Utlån av elsykkel. 
- Bilfri Muséplass. 
- Regulering av vannskuter. 
- Parkering på Nøstet. 
- Hogst i hekke- og ynglesesong. 
- Framdrift for etablering av hundeparker. 
- Elsparkesykkel på offentlig grunn. 
- Vintervedlikehold av sykkelveier. 
- Klimakostnaden av Vågsbotn-Klauvaneset som motorvei. 
- Status for hurtigfil for tiltak i tråd med overordnede planer. 
- Om julemarked. 
- Permittering i private barnehager. 
- Energibruk i kommunale bygg. 
- Taxibruk blant kommunalt ansatte og politikere. 
- Opplæring i arbeidslivsrettigheter i introduksjonsprogrammet for flyktninger. 
- Virksomhetsoverdragelse for ansatte i bedrifter som utfører renholdsarbeid for 

Bergen kommune. 



 
Alle spørsmål som stilles i bystyret eller de ulike fagutvalgene finnes her: 
https://www.bergen.kommune.no/politikk/styresett/#/politikk/styresett/sporsmalogsvar 
 
Budsjettavtalen for 2021 
 
SV fortsatte det historiske fattigdomsløftet i Bergen med 20 nye millioner i budsjettavtalen 
med Ap, MDG, Sp, V og KrF for 2021. Bystyregruppen la også fram sitt eget helhetlige 
alternative budsjett som viste hvordan budsjettet til Bergen kommune kunne sett ut hvis SV 
og venstresiden faktisk styrte byen. 
 
Oversikt over noen av SVs gjennomslag i budsjettavtalen for 2021: 
 

Tiltak Sum 
Satsheving sosialhjelp  + kr 16 600 000 
Økt bostøtte som følge av satsheving sosialhjelp + kr 4 200 000 
Kartlegging av stengte private gangforbindelser, og tiltak for å åpne disse 
(Videreføring av snarveiprosjektet) 

+ kr 500 000 

Økt bemanning langtidsavdelinger sykehjem + kr 7 000 000 
Heltidskultur - Flere stillinger i kommunens bemanningssenter   + kr 2 000 000 
Økt tilskudd til andre aktivitets- og kulturtilbud for mennesker med 
utviklingshemming siden feriereiser vil være vanskelig grunnet pandemien 

+ kr 425 000 

Beholde åpningstidene ved MO-sentrene Gyldenpris og Nesttun + kr 5 100 000  
Tilskudd til ladeinfrastruktur i borettslag og sameier  + kr 3 000 000 
Analyse av parkeringsplassar i sentrum som kan gjerast om til park/ friområde/ 
leikeplass/ ungdomspark 

 + kr 600 000 

Tilskudd til elektrifisering av næringstransport + kr 2 000 000 
Økt kapasitet til sykkelplanlegging + kr 2 000 000 
Prosjekt for resirkulering av tekstilavfall + kr 1 000 000 
Tilsyn ulovlig hyblifisering, prosjekt + kr 1 000 000 
Lavterskel jobbtilbud for LAR-pasienter  + kr 2 000 000 
Barne- og ungdomsarbeidere i Bergensskolen + kr 1 500 000 
Tilskudd til solenergianlegg + kr 1 500 000 
Økt tilsyn barnehager + kr 1 750 000 
Tilskudd studenters psykiske helse (Sammen) + kr 550 000 
Fyllingsdalen teater + kr 750 000 
ROS + kr 300 000 
Robin Hood-huset + kr 350 000 
Tilskudd til LIM-prosjektet (Årstad) + kr 1 000 000 
Skeiv Verden Vest + kr 350 000 
Nok. Bergen (tidligere SMISO Hordaland) + kr 300 000 
Amalie Skrams hus + kr 300 000 
ENØK-tiltak kommunale bygg og boliger + kr 15 000 000 
Trygge skoleveier, herunder styrking av Hjertesoner + kr 4 000 000 
Tiltak for klimatilpasning + kr 7 500 000 
Oppgradering og utrusting av uteområde i skoler og barnehager + kr 5 000 000 

 



Hele budsjettavtalen for 2021 ligger her: https://www.sv.no/bergen/wp-
content/uploads/sites/23/2020/12/Budsjettavtale-mellom-Ap-MDG-SV-Sp-V-og-KrF-for-
2021.pdf 
 
Økonomi 
 
Etter at bystyret i januar 2020 vedtok nytt reglement for bistand til partigruppene har 
bystyregruppen måttet legge om sitt system for økonomistyring, regnskapsføring, revisjon 
og rapportering. Som en del av å oppfylle kravene i det nye reglementet har bystyregruppen 
opprettet en egen enhet med eget organisasjonsnummer, noe som ble gjort 5. mars 2020. 
Andre praktiske konsekvenser av det nye reglementet var at bystyregruppens og lokallagets 
økonomi og kontoer måtte skilles helt fra hverandre. Dette skjedde 30. april 2020. Fra og 
med 1. januar 2021 vil altså både budsjett og regnskap for bystyregruppen og lokallaget 
være helt adskilt. 
 
Samarbeidet med styret 
 
Bystyregruppen og styret i lokallaget har felles strategimøter en gang i halvåret, og disse ble 
avholdt 22. februar og 24. oktober. Gruppeleder møter fast i lokallagsstyret og 
lokallagslederen møter fast på gruppemøtene. Dette er gode felles møtepunkter for å utvikle 
politikk og avklare organisering. 
 
Bystyregruppen vil som vanlig takke for et svært godt samarbeid med styret og lokallaget i 
året som har vært. 



REGNSKAPSRAPPORT 2020

 Budsjett 

2020* 

 Regnskap 

2020 

 Regnskap 

2019 

Offentlig støtte - Bergen kommune  1 031 360,00

Offentlig støtte – Statlig støtte 150 000,00 151 965,28 120 707,00

Medlemskontingent 75 000,00 85 725,00 84 635,00

Partiskatt 260 000,00 221 235,60 270 241,00

Diverse (Frivillig kontingent) 30 000,00 45 411,25 59 930,00

Renteinntekter 600,00 93,81 231,00

Sum inntekter           515 600,00           504 430,94        1 567 104,00 

Kontorleie 100 000,00 112 798,50  118 583,00

Kontordrift 70 000,00 33 104,00  51 285,00

Materiell 4 000,00 4 814,00

Bystyregruppen 1 134 608,00

Møter/reiser 5 000,00 4 228,00 66 810,00

1. mai 35 000,00

Årsmøte fylkeslaget 30 000,00 15 000,00 27 000,00

Lønn distriktssekretær 140 000,00 144 786,50 135 500,00

Porto 1 000,00

Gaver 5 000,00

Årsmøte Bergen SV 10 000,00 13 386,00

Bevilgninger 2 000,00 2 500,00

Bergen SU 35 000,00 35 000,00 35 000,00

Høyden SV 10 000,00 10 000,00 8 128,00

Bankgebyr 300,00 254,75 469,00

Valgkamp 50 000,00 195 732,00

Valgkampsekretær 62 323,00

Sum utgifter           497 300,00           368 557,75        1 842 752,00 

            18 300,00           135 873,19          -275 648,00 

Kontanter 0,00

Brukskonto DNB 138 298,14 216 566,09 Egenkapital

Bedriftskonto DNB 54 395,97

Plasseringskonto DNB 21 112,93

Skattetrekkskonto DNB 25 755,35

Sum pengebeholdning 239 562,39  216 566,09 Sum egenkapital

Aksjer klassekampen 7 200,00

0,00 Leverandørgjeld

0,00 Gjeld Bergen SU

-10 000,00 Gjeld SV sentralt

-1 176,20 Gjeld bystyregruppen

41 372,50 Gjeld Vestland SV**

Sum aksjer 7 200,00  30 196,30 Sum GJELD ***

SUM EIENDELER 246 762,39  246 762,39

*Bystyregruppens inntekter og utgifter er tatt bort

** All kortsiktig gjeld fra Bergen SV til Vestland SV fra 2019 er betalt

*** Kortsiktig gjeld for transaksjoner som er ført i resultatregnskap for 2020, men effektuert januar 2021

Sum GJELD og 

EGENKAPITAL

Bergen SV

BALANSE 31.12 2020

INNTEKTER

RESULTAT:

GJELD OG EGENKAPITALEIENDELER

UTGIFTER

REGNSKAPSRAPPORT 2020
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Arbeidsplan 2021 

Politiske hovedprioriteringer 1 

Bergen SV skal være en drivkraft i utviklingen av politikk i SV lokalt, regionalt og nasjonalt. 2 

Bergen SV skal være synlig i mediebildet og være med på å sette dagsorden for den politiske 3 

samtalen i offentligheten. 4 

I 2021 vil følgende områder ha høyest prioritet i det politiske arbeidet til Bergen SV: 5 

• Arbeid og velferd. Kampen mot økende økonomiske forskjeller er en 6 

hovedprioritet for Bergen SV. En rettferdig skattepolitikk, et arbeidsliv uten sosial 7 

dumping, en boligpolitikk for folk – ikke spekulanter, og en solidarisk velferdsstat, er for 8 

Bergen SV de viktigste virkemidlene for å skape et rettferdig samfunn uten klasseskiller. 9 

• Klima og miljø. SV skal være det mest radikale miljøpartiet i Bergen med 10 

eierskap til miljøsakene i offentligheten. Kampen mot menneskeskapte klimaendringer 11 

og sterkt vern av natur vil være hovedprioriteringer i miljøpolitikken. 12 

• Feminisme. SV skal være i front i kampen mot patriarkalske og 13 

heteronormative strukturer i samfunnet. Kampen mot seksuell trakassering, sosial 14 

kontroll og vold mot kvinner er sentralt. Samtidig skal Bergen SV fortsette å bekjempe 15 

salg av kropp i form av stripping og prostitusjon. Bergen SV skal jobbe for at kvinners 16 

reproduktive rettigheter/rett til abort sikres nasjonalt og internasjonalt. 17 

• Antirasisme. Høyrepopulisme og -ekstremisme er på fremmarsj, både 18 

nasjonalt og internasjonalt. SV skal aktivt bidra til å bekjempe denne utviklingen, og de 19 

utslagene den får i form av vold, muslimhets og antisemittisme. Bergen SV skal kjempe 20 

for alle minoriteters rettigheter og mot diskriminering. 21 

• Internasjonal solidaritet. En verden uten krig og urettferdighet er SVs fremste 22 

politiske mål. Bergen SV vil jobbe aktivt for å gjenreise SV som fredsparti, og for at Norge 23 

skal føre en solidarisk flyktning- og asylpolitikk. Bergen skal være en raus by når det 24 

gjelder bosetting av flyktninger og asylanter og inkludering i lokalsamfunnet. 25 

Palestinernes situasjon skal være et prioritert politikkområde for Bergen SV. 26 
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Organisatoriske hovedprioriteringer 27 

Medlemstilbud og aktiviteter 28 

Bergen SV skal fortsatt være landets største lokallag, og målet er minst 1200 betalende 29 

medlemmer i 2021. For å oppnå dette skal styret: 30 

• kontakte nye medlemmer per telefon innen en måned etter innmelding. 31 

• ta kontakt med, og oppfordre medlemmer som ikke har betalt medlemsavgift til å 32 

opprettholde medlemskapet. 33 

• arrangere egne møter for nye medlemmer minst en gang i halvåret. 34 

• arrangere eget møte i oktober 2021 for medlemmer som meldte seg inn i løpet av 35 

valgkampen. 36 

• arrangere medlemsmøter fast en gang i måneden utenom valgkampperioden. 37 

• etter valgkampen, starte opp med normal medlemsaktivitet fra senest oktober 2021. 38 

• invitere og gi mulighet til at medlemmene kan påvirke viktige beslutninger som skjer i 39 

bystyret, på fylkestinget og i Stortinget. 40 

• så fremt smittesituasjonen tillater det, arrangere 1. mai-lunsj og sommerfest for 41 

medlemmer og sympatisører. 42 

• involvere medlemmene i SVs arbeidsprogramprosess ved å arrangere egne møter og 43 

ta imot innspill fra medlemmer knyttet til SVs arbeidsprogram frem mot landsmøtet 44 

2021. 45 

• sende medlemsutsending på e-post annenhver uke for å informere om det som skjer 46 

i Bergen SV. 47 

• arrangere ringing av medlemmer for å samle inn informasjon om hva medlemmer i 48 

Bergen SV har av interesser og muligheter for politisk engasjement. 49 

• videreføre arbeidet med bydelsgrupper og nettverk, og opprette nye ved behov.  50 
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Valgkamp stortingsvalget 2021 51 

Bergen SV skal som største lokallag i Hordaland valgkrets legge ned store ressurser i 52 

valgkampen. Vi har som mål at SV skal få inn minst to fast møtende kandidater fra 53 

Hordaland. For å få dette til, skal Bergen SV jobbe med følgende valgkampaktiviteter og 54 

tilhørende skolering frem mot stortingsvalget 2021: 55 

• ha over 220 personer som deltar på aktivitet i regi av Bergen SV i løpet av 56 

valgkampen. 57 

• gjennomføre valgkamp 2021 med høy grad av aktivitet i hele kommunen. 58 

• gjennomføre valgkamp 2021 med godt skolerte medlemmer, som er trygge på 59 

politikken SV – Sosialistisk Venstreparti går til valg på. 60 

• arrangere grunnskolering for medlemmer før landsmøtet 61 

• arrangere opplæring i vedtatt arbeidsprogram 2021-2025 62 

• arrangere skolering i aktivisme 63 

• sette konkret valgkampplan innen utgangen av mars 2021 64 

• arrangere tidlig utprøving av aktivisme, og sette lokallagsapparatet i gang i mars 2021 65 

• ringe medlemmer for å hjelpe dem med å melde seg på aktivitet 66 

Utadrettet aktivitet og aksjonisme 67 

For at Bergen SV skal være et synlig politisk parti i Bergen skal følgende aktiviteter og 68 

aksjoner utføres så langt det lar seg gjøre: 69 

• arrangere stands og/eller morgenaksjoner i forbindelse med SVs nasjonale 70 

aksjonsdager, slik at det er aktivitet minst annenhver måned. 71 

• være synlig på merkedager og arrangementer som kvinnedagen 8. mars, arbeidernes 72 

dag 1. mai, verdens miljødag 5. juni, når Pride-paraden arrangeres, verdens bilfrie 73 

dag 22. september, krystallnatten natt til 10. november og den internasjonale dagen 74 

mot vold mot kvinner, 25. november.  75 

• arrangere plakat- og paroleverksted i forbindelse med viktige demonstrasjoner og 76 

merkedager  77 

• arrangere minst ett arrangement under 8. mars og kvinnefestivalen i Bergen 78 
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• videreføre hjemmesiden til Bergen SV som en oppdatert informasjonskanal for 79 

medlemmer og velgere. 80 

• omarbeide politiske vedtak til leserinnlegg som sendes til lokalavisene 81 

• være aktive og synlige på sosiale medier, med et mål om å nå ut til et så stort 82 

publikum som mulig. 83 

Lokalorganisering 84 

Bergen SV skal videreføre organiseringen av bydelsgrupper basert på lokale initiativ og i tråd 85 

med vedtektene. Bydelsgruppene skal være med og organisere valgkamp i 2021, ved behov 86 

skal styret opprette nye grupper som går inn i dette arbeidet. Som minstekrav er målet å ha 87 

minst fem aktive bydelsgrupper i 2021. Møter i bydelsgruppene bør ha lokal relevans og 88 

interesse, men også søke å være åpne for medlemmer i lokallaget for øvrig. 89 

Alle etablerte bydelsgrupper skal sende en representant hver til å delta på et seminar 90 

arrangert av styret en gang i halvåret. Bydelsgruppen skal oppnevne en kontaktperson, som 91 

har kontakt med styret om medlemmer i sitt område. 92 

Kontaktpersoner for bydelsgrupper oppfordres til å møtes og samarbeide på tvers av sine 93 

geografiske områder slik at det kan foregå en erfarings- og oppgaveutveksling. 94 

Bydelsgrupper skal følge Bergen SVs arbeidsplan og valgprogram, og har for øvrig følgende 95 

oppgaver: 96 

• avholde minst ett møte i halvåret. 97 

• møter i bydelsgruppen annonseres i medlemsutsending for området, og i Bergen SVs 98 

nyhetsbrev. 99 

• på det første møtet etter årsmøtet skal bydelsgruppen konstituere seg selv, og velge 100 

en kontaktperson. 101 

o kontaktpersonen har ansvar for å finne aktivitet hvis det ikke er noe planlagt, 102 

ta imot innspill fra medlemmer i sitt område, og å samarbeide med styret om 103 

bydelens aktiviteter. 104 

• arrangere minst to stands eller morgenaksjoner i halvåret. Disse kan for eksempel 105 

arrangeres i forbindelse med Bergen SVs øvrige aksjoner. 106 
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• delta i valgkamp, slik skissert på seminar, i valgkampplanen, og i arbeidsprogrammet. 107 

En bydelsgruppes område er basert på deler av byen hvor medlemmer av Bergen SV bor, og 108 

hvordan det er fornuftig å organisere disse. Bydelsgrupper i Bergen SV trenger ikke følge 109 

bydelene slik de er definert i Bergen Kommune. 110 

Politiske nettverk 111 

Politiske nettverk i Bergen SV skal være et lokalt nivå der medlemmer kan delta basert på 112 

interesser. Alle medlemmer kan være med i de nettverkene som passer dem. Nettverk skal 113 

følge Bergen SVs arbeidsplan og valgprogram, og har for øvrig følgende oppgaver: 114 

• Utarbeide politikk innenfor sitt fagfelt på en måte som representerer Bergen SVs 115 

interesser på en særskilt måte. 116 

• Delta i valgkamp innenfor sitt saksfelt. 117 

• Være en arena for kompetanseheving for medlemmer av Bergen SV 118 

• Nettverkene kan samarbeide med tilsvarende SV-nettverk og -utvalg på nasjonalt 119 

nivå, fylkesnivå, og med andre lokallag uavhengig av fylker og valgkretser. 120 

Kontaktpersoner for nettverk oppfordres til å møtes og samarbeide på tvers av sine politiske 121 

fagfelt, slik at det kan foregå en erfarings- og oppgaveutveksling mens dette 122 

organisasjonsleddet utvikles. 123 

Som krav til opprettelse av nettverk må det finnes folk som er interessert i å drive dem, og at 124 

vi derav har kontaktpersoner til disse. 125 

Organisering av- og samarbeid mellom organisasjonsledd 126 

Bergen SV skal ha et godt samarbeid med Bergen SU og Vestland SV. Studentlaget Høyden 127 

SV og Bergen SU skal sikres gode økonomiske rammer for sin aktivitet. Bergen SV skal ha 128 

jevnlig kontakt og dialog med egne medlemmer som sitter i bystyret, fylkestinget, 129 

fylkesstyret, landsstyret, SVs sentrale utvalg/komiteer og sentralstyret. 130 

For å opprette og utvikle samarbeidet med andre organisasjonsledd skal Bergen SV: 131 
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• samarbeide med Vestland SV om tjenlige løsninger for partilokaler, 132 

valgkampssekretær og sekretærordning. 133 

• spille inn politiske forslag og uttalelser til regionale og nasjonale prosesser. 134 

• styret og bystyregruppen skal ha felles samlinger minst en gang i halvåret. 135 

• invitere ressurspersoner fra andre deler av partiet til å innlede på møter i Bergen SV 136 

og våre undergrupper. 137 

Samarbeid med andre organisasjoner 138 

Bergen SV skal ha et godt samarbeid med andre organisasjoner vi har felles standpunkter 139 

med. Fagbevegelsen er en naturlig samarbeidspartner for Bergen SV og styret skal derfor 140 

videreføre faste møtepunkter med LO i Bergen og andre deler av fagbevegelsen. 141 

Bergen SV skal oppfordre egne medlemmer til å delta på aktuelle arrangementer i regi av 142 

fagbevegelsen, Naturvernforbundet, Palestinakommitéen, 8. mars-initiativet, Nei til EU, 143 

Norsk folkehjelp og andre organisasjoner og bevegelser som deler SVs politiske syn i ulike 144 

saker. 145 

Bergen SV skal tilstrebe å stille med appellanter, debattanter og/eller innledere på andre 146 

organisasjoners arrangement. Det er et mål å samarbeide godt med andre organisasjoner 147 

om felles arrangement og møter i 2021. 148 



Forslag til budsjett 2021

 Budsjett

2021 

 Regnskap

2020 

Offentlig støtte – Statlig støtte 156 804 151 965

Medlemskontingent 80 000 85 725

Frivillig kontingent 40 000 45 411

Partiskatt 240 000 221 236

Diverse 75 000

Renteinntekter 150 94

Sum inntekter 591 954 504 431

Kontorleie  140 000 112 799

Kontordrift  70 000 33 104

Materiell  4 000

Møter/reiser  14 000 4 228

1. mai 35 000

Årsmøte VSV 15 000

Årsmøte BSV 1 000 13 386

Porto/SMS  1 500

Gaver  2 000

Bevilgninger  2 000

Bergen SU  35 000 35 000

Høyden SV  10 000 10 000

Bankgebyr  300 255

Valgkamp 160 000

Lønn Distriktsekretær 150 000 144 787

Sum utgifter 624 800 368 558

-32 846 135 873

Bergen SV

INNTEKTER

UTGIFTER

RESULTAT:

Budsjett 2021



 

Valgkomiteens innstilling til nytt styre 

Valgkomiteen ble valgt på Bergen SVs årsmøte i januar 2020 og har bestått av: Sara 
Bell, Ole Helge Gundersen og Ayla Tessem. Ayla Tessem fratrådte valgkomiteen 4. 
januar 2020. 
Valgkomiteen påbegynte sitt arbeid i oktober 2020, og har hatt jevnlige digitale 
møter, og har i tillegg til å sende ut en rekke spørsmål til samtlige i styret i lokallaget, 
hatt god og tett telefonkontakt med det sittende styret i 2020. 

Valgkomiteen (nå redusert til Sara Bell og Ole Helge Gundersen) legger frem en 
innstilling til årsmøtet til et styre som sammen med representanter for SU, Høyden 
SV og bystyregruppen vil representere et mangfold i bakgrunn, alder, erfaring og 
interesse, både organisatorisk og politisk. Det er vårt klare inntrykk at vi har satt 
sammen en gruppe mennesker som kan gå inn i 2021 med stor selvtillit og som 
sammen vil kunne løse lokallagets oppgaver på en glimrende måte, i likhet med det 
avtroppende styret. Vi håper at årsmøtet vil ta godt imot innstillingen til nytt styre. 

Verv Navn Valgperiode

Leder Hilde Boberg Andresen 2021-2022

Politisk nestleder Ayla Tessem 2021-2023 NY

Organisatorisk nestleder Ivar Grape 2020-2022

Kasserer Aslak Owren 2020-2022

Medlem Carjet Demir 2020-2022

Medlem Jens Revold 2021-2022 NY

Medlem Steinar Sandstad 2021-2023

Varamedlem Lena Grønningsæter 2021-2022 NY

Varamedlem Benedict Peters 2021-2022

Varamedlem Kari Petersen 2021-2022 NY

Varamedlem Svein Charles Larsen 2021-2022 NY

Varamedlem Rannveig Jordalen 2021-2022 NY

Varamedlem Vilde Henningsgård 2021-2022 NY



Litt om de som stiller til valg: 

Hilde Boberg Andresen (26): Kommer fra Landås, Årstad. I fjor ble jeg valgt til 
lokallagsleder av Bergen SV. 

Ble aktiv i SU i 2010. Det har vært mitt lengste og dedikert viktigste forhold 
noensinne. Var leder i Hordaland SU i 2012-2015. Har vært kvinnepolitisk leder i 
Hordaland SV, har sittet fire år i bystyret i Bergen. Er instruktør i feministisk 
selvforsvar og ble kåret til Bergens tøffeste jente i 2015 fordi jeg demonstrerte mot 
reklame på buss.  

Jeg elsker aktivisme, og mine favorittsaker er alle saker som får det til å brenne i 
hjertet og blodårene mine. Men skal jeg velge noe som får det til å dunke hardest må 
det være omfordeling av makt, kamp mot voldtekt og fighten for en rettferdig 
asylpolitikk.  

Ayla Tessem (30): Har vært aktiv i SU/SV siden jeg var 14 i ulike fylker og verv. Har 
vært nestleder i Hordaland SU, valgkampsekretær 2 år for fylkeslaget til Hordaland SU 
og organisatorisk nestleder i Bergen SV. Er leder for arbeidsgruppen til 8.mars-
initiativet i Bergen. 
  
Jobber på UiB og på fritiden går jeg tur med hunden og spiller dataspill. 

Jens Revold: Er pensjonist, men jobber i redusert stilling ved Havforsknings 
instituttet. Jeg jobber der med fiskeriutdanning for studenter fra Myanmar, en type 
arbeid jeg også var involvert i over mange år ved Norges fiskerihøgskole ved UiT. 
Samarbeid med land i sør er meningsfullt og en glede å være med på. Jeg har vært 
involvert i denne typen prosjekt over hele verden, og kan si at både Norge og ikke 
minst Bergen har mye å bidra med!  

Politisk meldte jeg meg inn i SV i 1975, og har over en årrekke vært aktiv i Tromsø SV 
som blant annet som styreleder. Jeg var i mange år med i kommunestyret; i perioden 
2003-2007 som gruppeleder for SV og som leder i Plan og næringskomiteen. Over 15 
måneder i 2007-2009 var jeg statssekretær for Tora Aasland i 
Kunnskapsdepartementet. 
  
Spesielle interesseområder er miljø, næring, utbygging, bolig og internasjonal 
solidaritet!  



Steinar Sandstad (70): Bor på Bønes. Steinar har vært varamedlem til styret i ett år 
og han har vært styremedlem det siste året. Steinar Sandstad har vært lærer, 
skolebyråkrat, bankmann, direktør for Statped og han var med å etablere 
Utdanningsdirektoratet da dette ble oppretta. Steinar Sandstad har vært leder og 
medlem av en lang rekke styrer, råd og utvalg innafor både utdannings- og 
helsesektoren sektoren i Norge, samt ledet og tatt del i flere bistandsprosjekter i regi 
av Verdensbanken og Nordisk Ministerråd. 
  
Steinar er LO-medlem, men har tidligere hatt tillitsverv i det daværende Norsk 
Lærerlag og han har hatt tillitsverv innafor boligsamvirket og innafor Norges Røde 
Kors. Steinar er i dag medlem av arbeidsutvalget for Landsrådet i Norges Røde Kors. 
Han er trønder, men har vært bosatt i Bergen i mer enn 50 år.    
  
Steinar Sandstad er opptatt av internasjonal og nasjonal solidaritet, forsvar av 
velferdsstaten, bolig- og arbeidsmarkedspolitikk for unge mennesker samt levekår for 
mennesker med de største, de spesielle og de sammensatte behovene. 

Benedict Peters: Jeg har mange år erfaring med styreverv i flere organisasjoner, og 
brenner for SVs politikk m.m. Jeg har bakgrunn i økonomi og administrasjon med 
arbeidserfaring som daglig leder/nettverksleder i en av Bergens Frivilligsentralene.   
Jeg jobber for nå som koordinator for et integreringsprosjekt ved Kirkens Bymisjon. 

Jeg har en minoritetsbakgrunn og vil kjempe for et bedre integreringsarbeid og 
rettferdighet for alle.  Jeg er også Interessert i nærings- og internasjonal politikk.  
Jeg snakker norsk, engelsk og fransk flytende. Jeg er positiv, pålitelig og målrettet. 

Lena Grønningsæter: Jurist i universitets- og høyskolesektoren, alltid stemt SV men 
aktiv siden 2005, særskilt opptatt av sosial rettferdighet, feminisme og vedtekter.  

Kari Petersen (59): Jeg har i mange år jobbet med organisering av konferanser og 
lignende arrangement og trives med det arbeidsfeltet, etter opprinnelig utdanning 
som barnevernpedagog og jobb i den sektoren en god del år. Har bodd mange år i 
Oslo, men flyttet hjem igjen til Bergen i 2013. 
Siste halvannet året har jeg vært engasjert i Handala – Palestinabutikken i Bergen, 
som er en frivillig solidaritetsbutikk som selger varer i all hovedsak produsert i 
Palestina, og til inntekt for virksomheter og lokalsamfunn der. Solidaritet og rettferdig 
fordeling er forhold som har opptatt meg over lang tid. 



Svein Charles Larsen: Vokst opp på Varden skole i Fyllingsdalen. Bodd på Minde fra 
jeg var 16 år. Vært FN-soldat i fredsbevarende styrker i Libanon.  
Yrke: Blikkenslager og servicetekniker innen ventilasjon. 

Idrett: Spilt fotball i Nymark IL fra jeg var 10 år. Spiller enda 
Spilt 3. divisjon fotball i Nymark IL som senior.  
Interesser som tilskuer: Fotball og vinteridrett samt de fleste andre idretter.  
Prosjekter på hytten i Sogn i helgene 

Står for:  
Et samfunn med minst mulig forskjeller.  
Miljø, blant annet luftkvalitet i Bergen. 
Liker å jobbe på lag med folk som som har samme mål.  
Felleskap og altruisme. 

Ord jeg lever etter: 
Sammen er vi sterke! 
Jeg er dypt uenig i det du sier, men villig til å gå i døden for din rett til å si det. 
Eg e med! :-) 

Rannveig Jordalen (49): Født i Bergen, oppvaksen i Hallingdal, sambuar. 
Arbeider som Administrasjonssekretær på Lokal sikkerheitseining i Divisjon psykisk 
helsevern. Har bakgrunn frå Miljøarbeid frå Regional sikkerheitspost og frå 
Straxhuset. Er frikjøpt i 40 % for Fagforbundet som Hovedtillitsvald i divisjonen.  
Sit i Hovedstyret til Fagforbundet Helse-Bergen avd. 081 og i pasient- og 
sikkerheitsutvalet i Divisjon psykisk Helse. Saker som engasjerer sterkt (av mange) 
er: 
Profitt på Velferd, Sosiale og økonomiske forskjeller, Kvinnekamp og 
likestilling, Ruspolitikk, Bruk av vikarbyrå, Palestina 

Vilde Henningsgård (28): fra Asker utenfor Oslo. Har vært medlem i SV siden 2018, 
men jeg ble først mer deltakende sommeren 2020, da jeg flyttet til Bergen for å starte 
i jobb på UiB. Fra før av har jeg en master i samfunnsernæring og 4+ år med 
studentengasjement, der to av disse ble brukt som studentpolitiker på fulltid for 
OsloMet. SV ble mitt parti på grunn av mitt engasjement for feminisme og for å 
redusere sosial ulikhet i helse, og jeg ser fram til å kunne bidra mer aktivt. 



SAK 7 VALG

Innstilling revisorer: 

Johanne Vaagland

Lillian Blom

Innstilling til ny valgkomite for Bergen SV:

Sara Bell (leder)

Ole Helge Gundersen

Linda Gangstøe

Steinar Nørstebø

Bergen Sosialistisk Ungdom velger egen representant.

Innstilling til Bergen SVs delegater til Vestland SVs årsmøte

Den 13. og 14. februar 2021 avholder Vestland SV sitt fylkesårsmøte. 

Bergen SV har 30 delegater. 

Delegater:

1. Ayla Tessem

2. Ivar Grape Arnesen

3. Sara Bell

4. Aslak Owren

5. Carjet Demir

6. Jens Revold

7. Augusta Moen Opsahl

8. Jarle Brattespe

9. Lena Seim Grønningsæter

10. Mikkel Grüner

11. Marianne Sæhle

12. Steinar Nørstebø

13. Gina Barstad

14. Stein Wolff Frydenlund
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15. Oddny Irene Miljeteig

16. Kerim Nisancioglu

17. Kjersti Marie Grinde

18. Knut Remi Heimvik

19. Lillian Blom

20. Aron Lona Altinpinar

21. Linda Gangstøe

22. Mohamed Shabir

23. Kari Petersen

24. Geir Goosen

25. Vilde Henningsgård

26. Marcos Amano

27. Lone Segbø Løvaas

28. Benedict Ernest Peter

29. Sandra Ann Løvheim

30. Håvard Eggestøl

Vara:

1. Johan Peter Magnus

2. Randi Amundsen

3. Thomas Helland Hansen

4. Bente Owren

5. Gunnar Johnsen

6. Anette Arneberg

7. Eira Vilde Martinsen Garrido

8. Tom Skauge

9. Camilla Strøm-Andresen

10. Jorge Alex Dahl

Forslag: AU i Bergen SV får fullmakt til å supplere varalisten ved behov. 
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Bergen SVs delegater til nominasjonsmøte i Hordaland valgkrets

Den 14. februar 2021 avholder Vestland SV sitt fylkesårsmøte. 

Bergen SV har 18 delegater. 

Delegater:

1. Camilla Ahamath

2. Sara Bell

3. Hilde Maria Boberg Andresen

4. Ivar Grape Arnesen

5. Ayla Tessem

6. Mikkel Grüner

7. Oddny Irene Miljeteig

8. Jarle Brattespe

9. Akhtar Chaudhry

10. Marianne Sæhle 

11. Steinar Nørstebø 

12. Lena Seim Grønningsæter

13. Aslak Owren

14. Carjet Demir

15. Augusta Moen Opsahl

16. Gina Barstad

17. Jens Revold

18. Benedict Ernest Peter

Varaer:

1. Vilde Henningsgård

2. Aron Lona Altinpinar 

3. Randi Amundsen

4. Thomas Helland-Hansen

5. Lillian Blom

Forslag: AU i Bergen SV får fullmakt til å supplere varalisten ved behov. 
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Bergen SVs ønsker til delegater til landsmøtet: 

Årsmøtet i Vestland SV vedtar den endelige delegasjonen. Dette er en innstilling til 

hvilke delegater Bergen SV ønsker å ha med fra lokallaget. 

1. Sara Bell / vara: Torunn Olsnes 

2. Hilde Boberg Andresen / vara: Ayla Tessem

3. Mikkel Grüner / vara: Jarle Brattespe 

4. Eira Vilde Martinsen Garrido / vara: Augusta Moen Opsahl 

5. Ivar Grape Arnesen / vara: Aslak Owren

6. Marthe Hammer / vara: Marianne Sæhle

Forslag: Styret i Bergen SV får fullmakt til å supplere varaer ved behov. 
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